
Expediente número: PLN/2019/16

ACTA

Sesión Ordinaria 15/2019 celebrada polo
 Pleno do Concello o día 31 de outubro de 2019

ORDE DO DÍA

PARTE RESOLUTIVA

1. Aprobación,  se  procede,  da  acta  da  sesión  ordinaria  11/2019  do 
31/07/2019 

2. Aprobación,  se  procede,  da  acta  da  sesión  ordinaria  13/2019  do 
03/10/2019 

3. Aprobación,  se  procede,  da acta  da sesión extraordinaria  14/2019 do 
15/10/2019 

4. Aprobación definitiva do estudo de detalle en terreo sito no ámbito do 
Paseo da Xunqueira, 37 – Redondela. 

5. Aprobación Inicial Rectificación Inventario Municipal de Bens 2019 

6. Recoñecemento Extraxudicial de Créditos V 

7. Incremento do Límite das Gratificacións IV 

PARTE DE CONTROL

8. Dar Conta Informe Pleno 3º Trimestre do ano 2019 

9.  Dar  Conta  dos  Expedientes  de  Modificación  de  Crédito:  MC 
32/2019.GC10/19,  MC  33/2019.GC11/19,  MC  34/2019.TC14/19,  MC 
35/2019.GC12/19 e MC 36/2019.TC15/19 

10. Actividades de control do pleno.
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10 . 1 Dar conta das Resolucións de Alcaldía.

10 . 2 Mocións.

10 . 3 Rogos e preguntas.

No Multiusos da Xunqueira, habilitado como salón de sesións por resolución da 
alcaldía número 2019/3130 de data 28 de outubro de 2019, e sendo as vinte 
horas do 31 de outubro de 2019 coa presidencia da alcaldesa, Digna Rosa Rivas 
Gómez, e a asistencia dos seguintes concelleiros:

GRUPO MUNICIPAL PARTIDO POPULAR NO CONCELLO DE REDONDELA 
(PP)

MARÍA CARMEN BASTOS RODRÍGUEZ

MARÍA CARMEN AMOEDO DASILVA

NOEMÍ SALOMÓN SAAVEDRA

IVÁN CRESPO RODRÍGUEZ

MARÍA JOSÉ BARCIELA BARROS

MIGUEL ÁNGEL ÁLVAREZ BALLESTEROS

MARÍA SANDRA BASTOS MÍGUEZ

ERMINDA QUELLE FERNÁNDEZ

DAVID MUIÑOS PORTELA

GRUPO MUNICIPAL PARTIDO SOCIALISTA (PSdeG-PSOE)

DIGNA ROSA RIVAS GÓMEZ

LEONARDO CABALEIRO COUÑAGO

MARÍA CASTRO ABAD
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IGNACIO EDUARDO GONZÁLEZ LAGO

MARTA ALONSO DOMÍNGUEZ

VICENTE LAMAS GUISANDE

OLGA MARÍA GARCÍA BALLESTEROS

GRUPO MUNICIPAL AGRUPACIÓN DE ELECTORES REDONDELA 2019 
(AER)

SUSANA COUÑAGO ANDRÉS

ROBERTO VILLAR RODRÍGUEZ

DANIEL BOULLOSA MARTÍNEZ

GRUPO MUNICIPAL BLOQUE NACIONALISTA GALEGO DE REDONDELA 
(BNG)

XOAN CARLOS GONZÁLEZ CAMPO 

YÉSICA GARCÍA CRUZ 

Asiste o interventor do Concello, Angel Santamariña Rivera e actuando como 
secretaria, a secretaria xeral, Mª Ángeles García Villaverde.

Unha vez verificado pola Secretaria o quórum e a válida constitución do órgano, 
a presidenta abre a sesión, da que estendo a presente acta.

INCIDENCIAS:

1) Con carácter previo ao tratamento dos asuntos incluídos na orde do día, a 
Corporación garda un minuto de silencio en lembranza das vítimas da violencia 
de xénero.
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1.  Aprobación,  se  procede,  da  acta  da  sesión  ordinaria  11/2019  do 
31/07/2019 

Dáse  conta  do  borrador  da  acta  da  sesión  ordinaria  número  11/2019  do 
31/07/2019.

VOTACIÓN E ACORDO:

Sometido a votación o mencionado borrador,  apróbase, por unanimidade dos 
concelleiros presentes sendo 21 votos a favor (09 do PP, 07 do PSdeG-PSOE, 
03 de AER e 02 do BNG).

2.  Aprobación,  se  procede,  da  acta  da  sesión  ordinaria  13/2019  do 
03/10/2019 

Dáse  conta  do  borrador  da  acta  da  sesión  ordinaria  número  13/2019  do 
03/10/2019.

INTERVENCIÓNS.-

O sr.  Cabaleiro,  fai  unha precisión respecto a súa comparecencia,  relativa a 
Moción en contra da Casa de Apostas, onde di: “Nos vamos a darlle a benvida”, 
debe dicir: “Non vamos a darlle a benvida.”. 

O sra.  Amoedo,  fai  unha precisión respecto a súa comparecencia,  relativa a 
Moción sobre as melloras na Atención Primaria nos Centros de Saúde, onde di: 
“Temos un dos mellores hospitais de  Galicia, o Álvaro Cunqueiro”,  debe dicir: 
“Temos un dos mellores hospitais de Europa, o Álvaro Cunqueiro ”. 

VOTACIÓN E ACORDO:

Sometido  a  votación  o  mencionado  borrador,  apróbase,  coa  modificación 
proposta  polo  PSdeG-PSOE  e  polo  PP,  por  unanimidade  dos  concelleiros 
presentes sendo 21 votos a favor (09 do PP, 07 do PSdeG-PSOE, 03 de AER e 
02 do BNG).
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3.   Aprobación, se procede, da acta da sesión extraordinaria 14/2019 do 
15/10/2019

Dáse conta do borrador da acta da sesión extraordinaria número 14/2019 do 
15/10/2019.

VOTACIÓN E ACORDO:

Sometido a votación o mencionado borrador,  apróbase, por unanimidade dos 
concelleiros presentes sendo 21 votos a favor (09 do PP, 07 do PSdeG-PSOE, 
03 de AER e 02 do BNG).

4. Aprobación definitiva do estudo de detalle en terreo sito no ámbito do 
Paseo da Xunqueira, 37 – Redondela.

ANTECEDENTES:

Visto o ditame da Comisión Informativa de Urbanismo, Vivenda e Infraestruturas, 
de data 18 de outubro de 2019, que di:

“Asunto:  Aprobación definitiva do estudo de detalle  promovido por Lugar  das 
Cabritas,  SL, representada por  Purificación Couñago Taibo, en terreo sito no 
ámbito  do  Paseo  da  Xunqueira,  37  –  Redondela.  (Referencia  catastral 
2313506NG3821S0001SJ)

Pola presidencia, a concelleira de Urbanismo, dase conta da súa proposta de 
data 14 de outubro de 2019 do seguinte tenor:

Coa  finalidade  de  lexitimar  a  actuación  edificatoria  residencial  na  zona  de 
servidume  de  protección  do  dominio  público  marítimo-terrestre  recollida  na 
Disposición Transitoria terceira 2ª da Lei 22/1988, do 28 de xullo, de Costas, 
pola mercantil Lugar das Cabritas, SL, representada por Purificación Couñago 
Taibo, presentouse documento de estudo de detalle asinado en febreiro de 2019 
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pola arquitecta Ana I. Domínguez Salgado, en terreo sito no ámbito do Paseo da 
Xunqueira, 37 – Redondela. (Referencia catastral 2313506NG3821S0001SJ).

Por acordo da Xunta de Goberno Local na sesión celebrada en data 11 de abril 
de 2019 aprobouse inicialmente o devandito estudo de detalle.

Efectuado  o  trámite  de  información  pública  mediante  anuncio  publicado  no 
xornal Faro de Vigo do día 23 de abril de 2019 e, no Diario Oficial de Galicia 
núm. 91 do 14 de maio de 2019, non se presentou ningunha alegación, segundo 
resulta  da  certificación  núm.  2019-0287  expedida  pola  Secretaria  Xeral 
Accidental de data 04/07/2019.

Vistos os informes favorables da dirección xeral do Patrimonio Cultural de data 
27/09/2019  e,  da  directora  xeral  de  Ordenación  do  Territorio  e  Urbanismo 
(Costas-art. 117.2 LC) de data 11/10/2019.

Vistos os artigos 80 da Lei 2/2016, do 10 de febreiro, do Solo de Galicia e, 194 
do Regulamento da Lei 2/2016, do 10 de febreiro, do solo de Galicia, aprobado 
polo Decreto 143/2016, do 22 de setembro; 21.1.j) da Lei 7/1985, do 2 de abril, 
Reguladora das Bases do Réxime Local.

Esta Presidencia, en virtude do que antecede, ten a ven propoñer á Comisión 
Informativa  de  Urbanismo,  Vivenda  e  Infraestruturas  que  ditamine 
favorablemente a adopción polo concello Pleno dos seguintes ACORDOS:

Primeiro.- Aprobar definitivamente o estudo de detalle promovido pola mercantil 
Lugar das Cabritas, SL, representada por Purificación Couñago Taibo, en terreo 
sito no ámbito do Paseo da Xunqueira, 37 – Redondela (Referencia catastral 
2313506NG3821S0001SJ),  de  acordo  co  documento  de  estudo  de  detalle 
asinado en febreiro de 2019 pola arquitecta Ana I. Domínguez Salgado.

Segundo.- Publicar o Acordo de aprobación definitiva no Diario Oficial de Galicia, 
e no Boletín Oficial da Provincia.

Terceiro.- Notificar o presente Acordo á propiedade.

Cuarto.- Comunicar á Dirección Xeral de Ordenación do Territorio e Urbanismo a 
aprobación definitiva do estudo de detalle referido ao Paseo da Xunqueira, 37 - 
Redondela,  á  vez  que  se  lle  dá  traslado  dun  exemplar  en  soporte  dixital,  
debidamente  dilixenciado,  co  fin  de  ser  inscrito  no  Rexistro  de  Planeamento 
Urbanístico de Galicia.”

C
od

. V
al

id
ac

ió
n:

 4
H

44
G

TR
XK

Y6
TG

G
EM

R
D

66
LN

5X
L 

| C
or

re
cc

ió
n:

 h
ttp

s:
//r

ed
on

de
la

.s
ed

el
ec

tro
ni

ca
.g

al
/ 

D
oc

um
en

to
 a

si
na

do
 e

le
ct

ro
ni

ca
m

en
te

 d
es

de
 a

 p
la

ta
fo

rm
a 

xe
st

io
na

 e
sP

ub
lic

o 
| P

áx
in

a 
6 

a 
54



INTERVENCIÓNS:

A sra. Castro lee o ditame da Comisión Informativa

Non hai intervencións

VOTACIÓN E ACORDO:

Sometido  a  votación  o  mencionado  ditame,  apróbase,  por  unanimidade  dos 
concelleiros presentes sendo 21 votos a favor (09 do PP, 07 do PSdeG-PSOE, 
03 de AER e 02 do BNG).

5. Aprobación Inicial Rectificación Inventario Municipal de Bens 2019 

ANTECEDENTES:

Visto  o  ditame  da  Comisión  Informativa  de  Interior,  Transición  Enerxética  e 
Patrimonio, de data 25 de outubro de 2019, que di:

“APROBACIÓN INICIAL RECTIFICACIÓN INVENTARIO MUNICIPAL DE BENS 
2019

Resultando que o último acordo plenario  de  rectificación  anual  do inventario 
municipal  de bens do  Concello  de Redondela aprobouse definitivamente en 
sesión  plenaria  de  28/01/2016.  Se ben co motivo  de incorporar  algúns bens 
omitidos adoptouse un novo acordo plenario en data 25 de febreiro de 2016.

Vista  a  providencia  da  Alcaldía  de  data  21/09/2019,  pola  que  se  solicita  da 
Secretaría Xeral do Concello, a emisión de informe sobre a Lexislación aplicable 
e o procedemento a seguir e dos  Servizos Técnicos Municipais  en relación as 
vicisitudes e alteracións dos bens municipais que se deben revisar ou incorporar 
á presente rectificación.

Consta informe xurídico número 2019-0118,  emitido pola Secretaría  Xeral  do 
Concello en data 22/10/2019 e pola Aparelladora Municipal en data 22/10/2019, 
con anexo, recopilación de bens incorporados, retirados ou modificados no IMB 
a modificar
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En  consecuencia,  eleva  ao  Concello  Pleno,  previo  ditame  da  Comisión 
informativa, a seguinte

P R O P O S T A

PRIMEIRO. Aprobar INICIALMENTE a rectificación do Inventario municipal de 
bens e dereitos pertencentes ao Concello de Redondela entre ou período que 
abrangue ou mes de marzo do ano 2016 e outubro de 2019, co resumen que 
figura como anexo ao informe técnico:

ANEXO: RECOPILACIÓN DE BENS QUE SE MODIFICAN, INCORPORAN OU 
RETIRAN DO IBM

Departamento de urbanismo e outros:

AMELIA MARTÍNEZ ALONSO, CESIÓN PARA REPARACIÓN DE DANOS 
NO  CAMIÑO  VEIGA DO  EIDO  EN  SAN  ESTEVO  DE  NEGROS  (OBRAS 
ADICIONAIS  DE  REPARACIÓN  DE  DANOS  CAUSADOS  POLAS 
INUNDACIÓNS DE FEBREIRO DE 2016). 

CONTRATO  DE  COMODATO  ENTRE  A SA DE  XESTIÓN  DO  PLAN 
XACOBEO E O CONCELLO DE REDONDELA PARA A CESIÓN DO USO DA 
PRAZA ANEXA A CASA DA TORRE - 

CONTRATO  DE  COMODATO  ENTRE  A SA DE  XESTIÓN  DO  PLAN 
XACOBEO E O CONCELLO DE REDONDELA PARA A CESIÓN DO USO DA 
SALA SITA NO PRIMEIRO ANDAR DA CASA DA TORRE EN REDONDELA

ESCRITURA  CESIÓN  NÚM.  PROTOCOLO  902  DO  16.11.2016  DE 
MIGUEL GÓMEZ DOS SANTOS E JOSEFA DAVILA GARCÍA

ESCRITURA SEGREGACIÓN E CESIÓN NÚM.  PROTOCOLO  24  DO 
19.01.2017(1) DE ADRIAN MIGUEZ COUÑAGO 

ESCRITURA  CESIÓN  NÚM.  PROTOCOLO  54-  31/01/2017-  EXPTE. 
8747/2016 

INCLUSIÓN EN IBM PARCELA NA XUNQUEIRA CESIÓN SEGUNDO 
CONVENIO ASINADO CON UNIÓN FENOSA DISTRIBUCIÓN 

ESCRITURA DE CESIÓN NÚM. PROTOCOLO 320- 06.04.2017 

ESCRITURA DE SEGREGACIÓN E CESIÓN NÚM. PROTOCOLO 239 
DO 20.03.2017 
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ESCRITURA  DE  DOAZÓN  PROTOCOLO  242-2017  COLECCIÓN 
CERÁMICA SARGADELOS 

ESCRITURA DE SEGREGACIÓN E CESIÓN URBANÍSTICA NÚM. 345- 
11_04_2017 (LUIS DARRIBA BARCIELA - EXPTE. 4173/2016) 

ESCRITURA CESIÓN NÚM. 786 DE JOSE MANUEL GONZALEZ SAEZ 
DE 11.10.2016 (OUTORGADA POR RAMIRO COUÑAGO LOPEZ) 

ESCRITURA CESIÓN NÚM. PROTOCOLO 439 DO 23.05.2017-(EXPTE. 
1194/2017 -SILVIA SOUTO OCAMPO E JESÚS MTEZ. VEIGA) 

ESCRITURA CESIÓN NÚM. PROTOCOLO 903/2016 DO 14/12/2016 E 
ESCRITURA DE PACTO DE MELLORA E AGRUPACIÓN NÚM. PROTOCOLO 
1.886 DO 18/07/2017 DE SALVADOR TOUCEDO MÍGUEZ 

CONCESIÓN ADMINISTRATIVA.- QUINTELA

CONCESIÓN ADMINISTRATIVA- STO. ESTEVO DE NEGROS

ESCRITURA  DE  SEGREGACIÓN  E  CESIÓN  URBANÍSTICA  NÚM. 
PROTOCOLO 947 DO 02/11/2017- LICENZA DE OBRA EXPTE. 6138/2017 DE 
MANUEL MONTERO VEIGA

ESCRITURA CESIÓN NÚM. PROTOCOLO 2376 DE DATA 30.11.2017- 
LICENZA DE OBRA DE ADRIANA FEIJOO BELLO- EXPTE. 5486/2017 

ESCRITURA CESIÓN  NÚM.  PROTOCOLO  899  DE  DATA 5.10.2017 
OUTORGADA POR JORGE PÉREZ GARCÍA 

ESCRITURA CESIÓN NÚM. 1106- DATA 09.11.2017 DE SEGREGACIÓN 
E  CESIÓN  URBANÍSTICA -  EXPTE.  4958/2017  DE  LORENA IZQUIERDO 
RODRÍGUEZ 

ESCRITURA DE SEGREGACIÓN E CESIÓN URBANÍSTICA NÚM. 424 
DE DATA 15/05/2018- EXPTE. 1955/2018 DE SUSANA GONZÁLEZ COUÑAGO 

ESCRITURA DE CESIÓN PROTOCOLO NÚM. 160 DE DATA 20/02/2018 
DE BORJA SOLA FERNÁNDEZ- EXPE. 72/2018 

ESCRITURA DE SEGREGACIÓN E CESIÓN URBANÍSTICA NÚM. 659 
DE DATA 16/07/2018 DE CELIA COUÑAGO AMOEDO - EXPTE. 559/2016
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ESCRITURA DE SEGREGACIÓN E CESIÓN URBANÍSTICA NÚM. 660 
DE  DATA  17/07/2018  DE  MANUEL  GONZÁLEZ  FERNÁNDEZ  -  EXPTE. 
3241/2018 

ESCRITURA DE CESIÓN PROTOCOLO NÚM. 840 DE DATA 14/09/2017 
DE CÁNDIDO TÁBOAS COUÑAGO 

ESCRITURA  CESIÓN  NÚM.  PROTOCOLO  312  DO  11/10/2013  DE 
PURIFICACIÓN  MARTÍNEZ  ALONSO  E  JESÚS  MÍGUEZ  RIVAS  -  EXPTE. 
6825/2018 

ESCRITURA DE SEGREGACIÓN E CESIÓN NÚM. PROTOCOLO 1198 
DO 11.10.2017 DE MARÍA LUZ PÉREZ MUÍÑOS - EXPTE. 7964/2016 

ESCRITURA  DE  SEGREGACIÓN  E  CESIÓN  URBANÍSTICA  NÚM. 
PROTOCOLO  957  DO  25/10/2018  DE  JOSÉ  LUIS  GARCÍA  GARRIDO  E 
CARMEN RODRÍGUEZ GONZÁLEZ, EXPTE. LICENZA DE OBRA 2681/2018 

ESCRITURA  DE  SEGREGACIÓN  E  CESIÓN  URBANÍSTICA  NÚM. 
PROTOCOLO  NÚM.  1123  DO  13/12/2018-  REALIZADA  POR  JULIO  LUIS 
PRADO IGLESIAS E M. ÁNGELES PRASTANA CRUZ, EXPTE.5978/2018 DE 
PARCELACIÓN 

ESCRITURA DE SEGREGACIÓN E CESIÓN URBANÍSTICA NÚM. 166 
DE DATA 29/01/2019 DO NOTARIO FRANCISCO LEÓN GÓMEZ DE JOSEFINA 
BALLESTEROS LÓPEZ 

ESCRITURA  DE  SEGREGACIÓN  E  CESIÓN  URBANÍSTICA  NÚM. 
PROTOCOLO  628  DO  09/07/2018,  EXPTE.  LICENZA DE PARCELAMENTO 
5265/2016 2681/2018 DE ALBERTO BENACIC VIDAL 

REVISIÓN CARTOGRAFÍA ADIF (RETIRADA VIAL AVENIDA ESTACIÓN)

CAMPO  DE  FÚTBOL  SANTA  MARIÑA  E  CHOCO  (MODIFICACIÓN 
DENOMINACIÓN DOS BENS NO INVENTARIO)

ALTA TRAMO CAMIÑO GF NA ESTRADA SANTO PAIO DE ABAIXO 

GRAFAR CESIÓN E BEIRARRÚA DE CASA E EDIFICIO EN CANTEIRA 
3366 POR ERRO NO PLANO

GRAFAR EN PLANO CESIÓN SEGUNDO FICHA EN RÚA ESPIRITU 
SANTO 1C (DETECTADO ERRO NO PLANO)
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CESIÓN  DE  TERREO  (CAMIÑO  EIRA PEDRIÑA 10  E  8,  CEDEIRA) 
RECIBIDO DE PEREZ VÁZQUEZ, TERESA. 

ACHEGANDO  COPIA DA ACTA DE  ENTREGA AO  CONCELLO  DO 
TREITO  ANTIGO  DA  EP-2702  AMOEDO  -  OS  VALOS  (ESTRADA  DE 
NESPEREIRA)  PQ.7+950  A  N-550)  RECIBIDO  DE  DEPUTACIÓN  DE 
PONTEVEDRA.

ESCRITURA  DE  SEGREGACIÓN  E  CESIÓN  URBANÍSTICA  NÚM. 
61/2017 DE DATA 02/02/2017 DE JOSÉ LUIS VIDEIRA E M. CARMEN GLEZ. 
DA SOUSA 

ESCRITURA DE SEGREGACIÓN Y CESIÓN URBANÍSTICA DE MARÍA 
JOSEFA VILABOA FERNÁNDEZ - EXPTE. 1623/2019 

ESCRITURA  DE  SEGREGACIÓN  E  CESIÓN  URBANÍSTICA  NÚM. 
PROTOCOLO 624 DO 15/07/2019 DE DOMINGO ANTONIO TOJEIRO VIEITEZ 
- EXPTE. 220/2019 

ESCRITURA CESIÓN NÚM. DE PROTOCOLO 1015 DO 22/07/2019 DE 
ALEJANDRO LÓPEZ EXPÓSITO 

ESCRITURA DE SEGREGACIÓN E CESIÓN Nº 858 DO 09/09/2019 DE 
JOSÉ ANTONIO GOAS ROCHA- EXPTE. 4150/2019 

Departamento de contratación

CONTRATO 
NÚM.

GESTIONA OBXECTO DO CONTRATO
IMPORTE ADXUDICACIÓN

SEN IVE CON IVE

C-15032
Pavimentación  da  estrada  do 
Aveal,  Barrio  de  Quintana, 
Redondela

43.966,94 € 53.200,00 €

C-15033

Reposición  de  pavimento  en 
camiño  Gamela,  camiño 
Trasmallo e zona cruce baixo o 
ferrocarril, Chapela

31.570,25 € 38.200,00 €

C-15034 Mellora  do  camiño  das 
Pedriñas,  San  Vicente  de 

39.834,71 € 48.200,00 €
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Trasmañó, Redondela

C-15037

Subministración e instalación de 
marquesiñas  nas  paradas  do 
autobús  de  Reboreda,  San 
Vicente  de  Trasmañó  e  na  do 
colexio de Porto Cabeiro

5.100,00 € 6.171,00 €

C-15038

Construción  de  muro  de 
contención  de  pedra  para 
ensanche do camiño da Besada 
do  Viso,  e  na  estrada  da 
Nogueira  e  entubado  da 
canaleta  de  augas  pluviais  no 
camiño  da  Lomba,  Tuimil,  O 
Viso

16.362,50 € 19.798,62 €

C-15039
Mellora de camiños municipais, 
Redondela

63.379,45 € 76.689,13 €

C-15041
Acondicionamento de beirarrúas 
tramo  urbano  Outeiro  das 
Penas, Cesantes, Redondela

15.674,68 € 18.966,36 €

C-15042

Pavimentación  na  estrada  da 
Gándara e no camiño Quintana 
e  tramo  na  estrada  praia  de 
Cesantes

27.573,37 € 33.363,78 €

C-15045

Fase  I  Urbanización  camiño 
Costoia  (tramo  avda.  De 
Redondela  a  subida  camiño 
Cidadelle), Chapela, Redondela

124.180,00 
€

150.257,80 
€

C-15046

Mellora  do  camiño  do  Buscal 
(San  Andrés  de  Cedeira), 
camiño  da  Chousa  (Vilar  de 
Infesta)  e  camiño  da  Lomba 
(Santa  María  do  Viso) 
Redondela

47.879,34 € 57.450,00 €

C-15049 Recuperación e posta en valor 
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da fonte “A Fontaiña”

C-15050
Instalación  de  biomasa  no 
pavillón  de  chapela  para  a 
produción de AQS

28.031,25 € 33.915,71 €

C-15054
Mellora da rodadura e rede de 
pluviais  do  camiño  Grañas, 
Cabeiro, Redondela

32.322,31 € 39.110,00 €

C-15056
Acometida  saneamento  ao 
colector existente en Trasmañó

48.866,55 € 59.128,53 €

C-15057
Reparación e melloras en CEIP 
de  Redondela  e  Laredo, 
Redondela

30.738,05 € 37.193,04 €

C-15059
Ensanche  camiño  da 
Cabadexa,  San  Vicente  de 
Trasmañó, Redondela

44.547,10 € 53.901,99 €

C-15061

Reparación,  subministración  e 
instalación  de  elementos  para 
xogos en tres parques infantís, 
no  sito  no  multiusos  de 
Chapela,  no  Escredo  A 
Nogueira, O Viso e na Teixeira 
Tuimil, O Viso- Redondela

41.104,46 € 49.736,40 €

C-15063
Instalación  de  rede  separativa 
de saneamento en camiño real

26.491,77 € 32.055,04 €

C-15064

subministración  de  mobiliario 
para  os  vestiarios  de  pavillón 
polideportivo  municipal  da 
Marisma

4.024,38 € 4.869,50 €

C-15065 Subministración  e  instalación 
dunha  rede  de  protección  con 
cable  de  aleiro  e  misa  para 
vestiarios  árbitros  no  pavillón 
polideportivo  municipal  da 

2.309,42 € 2.794,40 €
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Marisma

C-15067

Subministración  de  diverso 
mobiliario (porterias fútbol sala, 
balonmán, xogo de redes, carro 
porta  porterias,  camilla,  mesas 
e  sillas  vestiarios)  pavillón 
polideportivo  municipal  da 
Marisma

1.816,12 € 2.197,50 €

C-15068
Subministración  de  3 
ordenadores  para  o  CIM  do 
Concello de Redondela

1.690,00 € 2.014,90 €

C-15073
Acometidas de saneamento en 
colector  existente  no  lugar  de 
Soutoxusto, O Viso-Redondela

68.313,93 € 82.659,85 €

C-15075
Mellora  de  seguridade  vial  no 
acceso ao Colexio de Quintela

40.615,77 € 49.145,08 €

C-15076

Creación  senda  peonil  en 
Fortóns  (FASE  I)  e  actuacións 
de  posta  en  valor  e 
recuperación  do  rio  Maceiras, 
tramo Florida-Fortóns (FASE II)

65.313,79 € 79.029,09 €

C-16003
Construcción  urxente  de  muro 
na Av. de Mendiño para reparar 
danos causados pola chuvia.

36.832,82 € 44.567,71 €

C-16004
Saneamento  no  lugar  da 
Formiga,  San  Andrés  de 
Cedeira, Redondela

27.272,73 € 33.000,00 €

C-16006

Acondicionamento e mellora de 
camiños  municipais:  Grilas, 
Cribeiro  e  Carballeira, 
Redondela

25.300,00 € 30.250,00 €

C-16007 Melloras  de  pavimentación  no 14.382,05 € 16.018,22 €
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CEIP  Santo  Paio  de  Abaixo, 
Reboreda, Redondela

C-16013

Reparación  urxente  de 
desperfectos  en  muros  do  río 
Alvedosa,  no  casco urbano de 
Redondela  causados  pola 
Chuvia

49.894,36 € 60.372,18 €

C-16014
Adquisición  de  arquivo 
fotográfico denominado Fotsca

6.000,00 €

C-16017
Rehabilitación  da  cuberta  e 
fachada  do  mercado  de 
Chapela, Redondela

22.894,33 € 27.702,14 €

C-16018

Reparación  do  muro  de 
contención  do  vial  sito  no 
camiño do Castelo, Fronte ao nº 
1, Os Valos, Saxamonde

9.320,00 € 11.277,20 €

C-16019

Construción  de muro de pedra 
para  ensanche  de  camiño  na 
parcela  932  do  polígono  6  da 
estrada  da  Nogueira,  O  Viso, 
Redondela

2.295,60 € 2.777,68 €

C-16020 2114/2016
Reposición muro de contención 
no  camiño  Fixón,  Cabeiro, 
Redondela

7.430,00 € 8.990,30 €

C-16023
Subministración de 2 totems de 
dobre cara con pantalla tamaño 
55” para exteriores

17.720,00 € 21.441,20 €

C-16026
Subministración e instalación de 
elementos  de  xogos  para 
creación dun parque canino

7.995,20 € 9.674,19 €

C-16032
Mellora do camiño dos Frades, 
Quintela, Redondela

39.384,40 € 47.655,12 €
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C-16035
Saneamento  lugar  Asnelle  de 
Abaixo,  Santa  María  de 
Reboreda, Redondela

33.000,12 € 39.930,15 €

C-16037 5336/2016
Reparación do vial municipal do 
camiño  Fixón,  San  Estevo  de 
Negros, Redondela

18.350,00 € 22.203,50 €

C-16039 3525/2016

Subministración e instalación de 
elementos  biosaludables  en 
paseo  Pexegueiro,  Cidadelle 
(Chapela) e a Nogueira (O Viso) 
e  dun  elemento  de  xogo  no 
parque infantil da Xunqueira en 
Redondela

22.472,79 € 27.192,07 €

C-16041 3116/2016
Renovación  de  pavimento  en 
camiño  subida  ao  Castañal, 
Chapela, Redondela

20.900,00 € 25.289,00 €

C-16042
Renovación  de  pavimento  de 
camiño  das  Pedriñas, 
Trasmañó, Redondela

28.781,49 € 34.825,60 €

C-16043
Reconstrución do pontón sobre 
o río Fondón no camiño Real de 
Angorén, Chapela, Redondela

66.034,50 € 79.901,75 €

C-16044

Construción  de  muro  de 
contención  de  pedra  para 
ensanche do camiño estrada a 
Vilar  do  Mato,  no  cruce  co 
camiño  estrada  a  Fontecova, 
Vilar  de  Mato,  San  Martín  de 
Ventosela, Redondela

8.152,00 € 9.863,92 €

C-16048
Saneamento  no  lugar  de 
Saramagoso,  Santa  María  do 
Viso, Redondela

104.882,21 
€

126.907,47 
€
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C-16049

Construción  dun  muro  de 
contención  de  pedra  para 
ensanche de camiño fronte  ao 
número 23 da estrada de Santo 
Paio  de  Abaixo,  Reboreda, 
Redondela

5.663,00 € 6.852,23 €

C-16050 4485/2016
Acondicionamento e mellora de 
camiños municipais en a Igrexa, 
Negros, Redondela

27.000,00 € 32.670,00 €

C-16052 4483/2016
Acondicionamento e mellora do 
camiño  do  Carboeiro, 
Reboreda, Redondela

8.500,00 € 10.285,00 €

C-16053
Subministro e instalación dunha 
grúa  eléctrica  para  piscina  de 
Redondela modelo Pool E-185

3.160,33 € 3.824,00 €

C-16054

Mellora de rodadura e rede de 
abastecemento,  saneamento  e 
pluviais dos camiños baixada á 
Estación  e  do  Cairo,  Cedeira, 
Redondela

117.300,00 
€

141.933,00 
€

C-16055 6473/2016

Subministración e instalación de 
enerxía  solar  térmica  para 
produción  de  ACS  no  pavillón 
municipal  de  deportes  de 
Reboreda

11.656,41 € 14.104,26 €

C-16056

Construción  de  muro  de 
contención  no  camiño  da 
carreteira  Tuimil,  O  Viso, 
Redondela

13.761,00 € 16.650,81 €

C-16057

Reparación  danos  no  camiño 
das  Salgueiras,  Chapela, 
Redondela  causadas  polas 
inundacións dos días 12,  13 e 
14 de febreiro de 2016

4.313,00 € 5.219,33 €
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C-16058

Reparación de danos no camiño 
do  Francés,  Redondela, 
causados  polas  inundacións 
dos días 12, 13 e 14 de febreiro 
2016

7.785,00 € 9.419,85 €

C-16059

Reparación de danos no camiño 
de Formiga, Cedeira, causados 
polas inundacións dos días 12, 
13 e 14 de febreiro de 2016

5.152,70 € 6.234,76 €

C-16060

Construción  de  muro  de 
contención  no  camiño  da 
Milixosa,  Cabeiro,  Redondela 
para reparar danos inundacións 
dos días 12, 13 e 14 de febreiro 
de 2016

47.439,00 € 57.401,19 €

C-16061 6574/2016

Reparación de danos no camiño 
Cocho  do  Muiño,  Costeira, 
Redondela,  causados  polas 
inundacións dos días 12,  13 e 
14 de febreiro de 2016

17.250,00 € 20.872,50 €

C-16062 6575/2016

Reparación de danos no camiño 
do  Sapal,  Padrón,  Redondela, 
causados  polas  inundacións 
dos días 12, 13 e 14 de febreiro 
de 2016

5.100,00 € 6.171,00 €

C-16063 6578/2016

Reparación de danos no camiño 
das  Fenteiras,  Cabeiro, 
Redondela,  causados  polas 
inundacións dos días 12,  13 e 
14 de febreiro de 2016

9.400,00 € 11.374,00 €

C-16064
Mantemento Senda da Auga no 
Concello de Redondela

40.846,61 € 49.424,40 €

C-16065 Subministración e instalación de 
micrófonos  para  o  salón  de 
plenos  do  Concello  de 

2.440,90 € 2.953,49 €
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Redondela

C-16066

Construción  de  muro  de 
contención  de  pedra  para 
ensanche  do  camiño  do 
Campiño  nº  43  e  45,  Cabeiro, 
Redondela

12.350,00 € 14.943,50 €

C-16067

Reparación  danos  no  camiño 
acceso  ás  casas  en  San 
Estevo,  Redondela  causados 
polas inundacións dos días 12, 
13 e 14 de febreiro de 2016

9.040,00 € 10.938,40 €

C-16069

Instalación  de  pasarelas  de 
observación  de  petróglifos  en 
Chan da Cruz e poza da Lagoa, 
Monte  Penide  /  monte  Mirelo, 
Redondela

31.521,62 € 38.141,16 €

C-16070

Actuacións  para  reconstrución 
de  senda  fluvial  polos  danos 
causados polas inundacións do 
12, 13 e 14 de febreiro de 2016 
na senda peonil da marxe do río 
Maceiras

28.074,49 € 33.970,64 €

C-16072 3362/2016
Execución  de  acometidas  nas 
redes  de  saneamento  en 
Cotarel, Redondela

43.513,20 € 52.650,97 €

C-16073

Reconstrución  e  ampliación  de 
beirarrúa  no  acceso  ao  grupo 
escolar  Outeiro  das  Penas, 
Cesantes, Redondela

6.915,00 € 8.367,15 €

C-16076 Construción  dun  muro  de 
contención  de  pedra  para 
ensanche do camiño fronte  ao 
nº 34 da estrada de Santo Paio 
de  Abaixo,  Reboreda, 

6.700,00 € 8.107,00 €
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Redondela

C-16077 8069/2016

Construción  de  redutores  de 
velocidade  na  parroquia  de 
Saxamonde, un no camiño Vía 
Vella  e  outro  no  camiño 
Romano, Redondela

5.930,00 € 7.175,30 €

C-16080

Construción  de  muro  de 
contención de pedra na estrada 
San  Vicente  de  Trasmañó 
dende  o  nº  32  ao  36,  San 
Vicente  de  Trasmañó, 
Redondela

10.700,00 € 12.947,00 €

C-16082

Reparación  camiño  Veiga  do 
Eido,  San  Estevo  de  Negros 
(obras adicionais de reparación 
de  danos  causados  polas 
inundacións de febreiro de 2016 
na  estrada  de  San  Estevo  de 
Negros)

11.223,00 € 13.579,83 €

C-16084
Fase  II  arranxo  antiga  escola 
Cedeira

11.404,00 € 13.798,84 €

C-16085

Canalización  soterrada  de 
augas  pluviais  no  camiño  do 
Castro,  Saramagoso,  O  Visto, 
Redondela

6.972,13 € 8.436,28 €

C-16088

Entubado  de  cuneta  de  terra 
existente  de  augas  pluviais  no 
camiño da Tomada, Soutoxuste, 
O Viso, Redondela

5.423,14 € 6.562,00 €

C-16089

Reparación,  subministro  e 
instalación  de  elementos  de 
xogos infantís no parque infantil 
de Chan das Pitas, Saxamonde

9.207,39 € 11.140,94 €
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C-16090

Instalación   de  iluminación 
pública  exterior  na  pista  e 
torreiro San pedro e apeadeiro 
praia de Cesantes, Redondela

5.433,35 € 6.574,35 €

C-16091

Subministración  dunha  bomba 
de calor compacta para a sala 
de  actos  do  multiusos  de 
Chapela

12.373,70 € 14.972,48 €

C-16092
Construción  nova  cuneta 
camiño  dos  Frades,  Quintela, 
Redondela

11.100,00 € 13.431,00 €

C-16093 8457/2016

Renovación  dun  tramo  de 
asfaltado,  entubado de cuneta, 
novo pintado de paso de peóns 
e  pintado  de  cebreado  para 
transito  de  peóns  na  estrada 
Portocabeiro, Vilar de Infesta

5.289,55 € 6.400,36 €

C-16094

Acondicionamento  de  novo 
acceso  á  parcela  municipal  “A 
Devesa”,  San  Estevo  de 
Negros, Redondela

12.320,00 € 14.907,20 €

C-16095 4200/2016
Acondicionamento e mellora de 
viais municipais en Redondela e 
Soutoxuste, O Viso

20.000,00 € 24.200,00 €

C-16097

Pavimentación e instalación de 
saneamento  no  camiño  das 
Silveiras  /  Pousadouro, 
Chapela, Redondela

58.070,08 € 70.264,80 €

C-16098
Pavimentación e instalación de 
saneamento  en  camiño 
Ponteseca, Chapela, Redondela

66.100,14 € 79.981,17 €

C-17001
Saneamento  en  Os  Valos, 
Saxamonde,Redondela

143.719,32 
€

173.900,38 
€
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C-17003

Ampliación  e  mellora  da 
iluminación  pública  no  Camiño 
das  Grañas,  Cabeiro, 
Redondela

4.961,67 € 6.003,62 €

C-17009
Desvío  Canalización  de  augas 
pluviais  na  Avda  Vigo  73, 
Chapela, Redondela

14.566,09 € 17.624,97 €

C-17019 C-17019

Subministración  de  mobiliario 
para  a  exposición  permanente 
da  louza  de  Sargadelos  da 
colección 

10,140,00€ 
( Total 

12.269,40€

C-17030 3080/2017

Pavimentación  no  paseo  da 
praia  de  cesantes  entre  os  Nº 
47-55, Punta da punta da praia 
de Cesantes.

14.464,45 
(Total 

17.501,98€)

C-17031 1981/2017
Subministración  dun  aspirador 
de  residuos  urbanos  para  o 
Servizos Municipais de Limpeza

17.890,00 21.646,90

C-17033 3398/2017

Construción  de  muro  de 
contención  para  ensanche  de 
vial no camiño de San Mamede 
65-67, Quintela, Redondela

7.012,00 8.484,52

C-17038 4992/2017

Construción  de  muro  de 
contención  de  pedra  para 
ensanche do camiño do Pedro 
Morto entre os números 51 e 18 
co  32  e  34,  Vilar  de  Infesta, 
Redondela 

12.321,00 14.908,41

C-17039 3512/2017

Construción muro de contención 
de  pedra  para  ensanche  do 
camiño  do  Campiño  fronte  ao 
núm. 30, Cabeiro, Redondela 

12.338,80 14.929,95
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C-17041 5203/2017

Actuacións  a  realizar  na 
contorna da ZEC Ensenada de 
San  Simón  (Mellora  da 
accesibilidade,  rehabilitación  e 
posta  en  valor  da  Fonte  de 
Neira

15.376,00 18.604,96

C-17042 4530/2017
Mellora  a  desenvolver  nas 
praias de Cesantes e de Cabo 
no Concello de Redondela

54.631,23 66.103,79

C-17044 3361/2016
Renovación  de  pavimento  do 
camiño  do  Outeiro,  Trasmañó, 
Redondela 

28.428,33 € 5.969,95 €

C-17045 5427/2017

Construción  de  muro  de 
contención  de  pedra  para 
ensanche  no  camiño  da 
Carambola 26 e 28, Asnelle de 
Abaixo, Reboreda, Redondela

12.314,00 14.899,94

C-17046 4662/2017

Subministración  de 
equipamento  para 
acondicionamento e reforma do 
parque  infantil  de  Vilar  de 
Infesta  e  de  San 
Pedro-Cesantes, Redondela

32.853,69 39.752,96

C-17047 1879/2016
Saneamento  na  rúa  da 
Rabadeira  e  no  camiño  da 
Devesa, Cedeira, Redondela

116.461,16 140.918,00

C-17049 5830/2017

Actuacións  de  mellora  a 
desenvolver  na  praia  de 
Soutoxuste,  no  Concello  de 
Redondela (PPOS/15)

14.359,98 17.375,58

C-17050 1621/2017

Actuacións de posta en valor e 
uso  público  do  río  Maceiras 
(tramo Ameal-Ponte de Lemos), 
Cedeira, Redondela 

42.093,54 50.933,18
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C-17051 6459/2017

Construción  de  muro  de 
contención  de  pedra  para 
ensanche  da  estrada  da  praia 
de Cesantes núm. 9, Cesantes, 
Redondela

12.260,00 14.834,60

C-17053 5882/2017

Subministración e instalación de 
dous  marcadores  electrónicos 
para os pavillóns deportivos de 
Chapela e A Marisma 

37.895,00 45.852,95

C-17054 6679/2017

Acondicionamento  da 
explanada da parcela municipal 
"A  Devesa"  fronte  ao  Centro 
Cultural  de  San  Estevo  de 
Negros 

12.251,00 14.823,71

C-17055 3513/2017
Construción  de  redutores  de 
velocidade no camiño da antiga 
vía do tren, Quintela, Redondela 

5.122,63 6.198,38

C-17056 2721/2017

Acondicionamento e mellora do 
camiño  da  Fonte  de 
Saramagoso,  O  Viso, 
Redondela

9.427,05 11.406,73

C-17058 6213/2017

Instalación  de  barreiras  de 
seguridade  na  estrada  do 
Meixoeiro fronte ao nº 20 e no 
camiño  Barranca  de  Cobas 
fronte nº4, Soutoxuste, O Viso, 
Redondela 

4.795,00 5.801,95

C-17059 7010/2017

Construción  de  muro  de 
contención  para  ensanche  na 
estrada  San  Vicente  de 
Trasmañó  entre  o  76  e  78, 
acondicionamento  cuneta  e 
pavimentación tramo camiño do 
Cristo,  San  Vicente  de 
Trasmañó, Redondela

12.305,00 14.889,05
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C-17060 6870/2017

Acondicionamento  da  contorna 
do  parque  infantil  e  área 
recreativa do Centro Cultural de 
San Martín de Ventosela) 

12.285,00 14.865,85

C-17061 6461/2017

Instalación  de  iluminación 
pública  exterior  na  estrada  de 
Saxamonde  e  no  camiño  da 
Rega, Saxamonde, Redondela 

12.215,58 14.780,86

C-17062 1999/2017
Obras  varias  no  Complexo 
Deportivo  Santa  Mariña, 
Redondela

38.293,64 46.335,30

C-17063 7229/2017

Escavación talude de terra para 
ensanche  do  camiño  Sete 
Fontes,  Soutoxuste,  O  Viso, 
Redondela 

7.560,22 9.147,87

C-17064 7267/2017

Mellora  do  acceso  e 
acondicionamento  da  Fonte 
Lavadoiro  do  Sevil,  no  camiño 
da Portela,  A Portela,  Cedeira, 
Redondela 

6.475,00 7.834,75

C-18002 3162/2017

Acondicionamento  contorna 
exterior  da  fachada  lateral 
esquerda e posterior do edificio 
municipal  Sociedade  de 
Cesantes, Redondela

14.600,00 17.666,00

C-18003 1303/2017

Construción  de  pista 
polideportiva no Centro Cultural 
de  San  Martín  de  Ventosela, 
Redondela

35.520,52 42.979,83

C-18004 5426/2017

Cambio  e  ampliación  de 
barandilla  no  camiño  Real  do 
núm.  10  ao  15,  Chapela, 
Redondela

6.003,90 7.264,72

C
od

. V
al

id
ac

ió
n:

 4
H

44
G

TR
XK

Y6
TG

G
EM

R
D

66
LN

5X
L 

| C
or

re
cc

ió
n:

 h
ttp

s:
//r

ed
on

de
la

.s
ed

el
ec

tro
ni

ca
.g

al
/ 

D
oc

um
en

to
 a

si
na

do
 e

le
ct

ro
ni

ca
m

en
te

 d
es

de
 a

 p
la

ta
fo

rm
a 

xe
st

io
na

 e
sP

ub
lic

o 
| P

áx
in

a 
25

 a
 5

4



C-18007 916/2018

Construción  de  muro  de 
contención  de  pedra  para 
ensanche  da  estrada  da  praia 
de  Cesantes  núm.  9-11, 
Cesantes, Redondela 

21.100,00 25.531,00

C-18008 739/2018
Obras de substitución do tellado 
da casa do conserxe do CEIP 
Outeiro das Penas 

9.026,44 10.922,24

C-18011 871/2018
Subministración e instalación de 
taquillas no Centro de deportes 
acuáticos de Chapela

17.251,00 20.873,71

C-18017 918/2018

Acondicionamento  da  contorna 
do  parque  infantil  e  área 
recreativa do Centro Cultural de 
San Martín de Ventosela 

12.300,00 14.883,00

C-18021 1462/2017
Reposición  de  servizos  na 
contorna  da  rúa  Cubillón, 
Chapela, Redondela 

125.373,25 151.701,75

C-18022 6991/2017
Cambio  de  bordillos  das 
xardineiras  da  Alameda  de 
Redondela

59.236,96 71.676,72

C-18023 1919/2017
Ampliación  da  rede  de 
saneamento na zona da estrada 
de Padrón, Redondela.

35.815,74 43.337,05

C-18026 1544/2016

Colectores  de  saneamento 
dende  o  colexio  de  Porto 
Cabeiro  a  estrada  N-555, 
Redondela

66.729,58 80.742,79

C-18033 3131/2017 Modificación  de  beirarrúa  para 
ensanche  zona  rodadura 
vehículos entre o Paseo Durán 
Troncoso  ata  aparcadoiro 
piscina  municipal  de  Chapela, 
Redondela (Plan dos Concellos 

11.926,40 14.430,95
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2016)

C-18034 8648/2016
Saneamento  no  barrio  das 
Nogueiriñas, O Viso, Redondela

53.100,63 64.251,76

C-18037 2554/2018

Subministración e instalación de 
circuíto  de  elementos 
biosaludables  no  Paseo 
Marítimo  Punta  Praia  de 
Cesantes, Redondela

9505,2 11501,29

C-18051 2995/2017

Acondicionamento  das 
instalacións de climatización do 
Salón de Actos do Multiusos de 
Chapela

12.572,00 15.212,12

C-18053 1797/2018

Mellora do entronque do camiño 
Sapal coa EN-555 
Redondela-Peinador, San 
Estevo de Negros, Redondela 

18.181,81 21.999,99

C-18054 3941/2018

Lote 1 Actuacións de mellora e 
equipamento
no Multiusos da Xunqueira e 
bibliotecas

13.700,00 16.577,00

C-18055 3880/2018

Subministración e instalación de 
caldeira de biomasa no campo 
de  fútbol  de  Santa  Mariña, 
Redondela

20.785,00 25.149,85

C-18056 3857/2018
Reforma  e  mellora  do  parque 
infantil do Salgueiral, Redondela

38.884,02 47.049,66

C-18057 3762/2018
Renovación  do  pavimento  da 
Alameda de Redondela 

49.134,69 59.452,97

C-18058 1647/2018 Subministración de caucho para 
a  mellora  das  condicións 
funcionais  do  céspede  artificial 

10.599,50 12.825,40
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de dous campos de fútbol 11 do 
concello de Redondela 

C-18059 3941/2017
Acondicionamento e mellora da 
rúa Campo das Redes e rúa do 
Hospital, Redondela

19.917,36 24.100,01

C-18060 3392/2018
Reordenación  do  aparcadoiro 
anexo  á  Alameda de  Chapela, 
Redondela

38.344,14 46.396,41

C-18062 3400/2018
Construcción de zona de skate 
e basket en Redondela

137.679,07 166.591,67

C-18063 2858/2018
 Adecuación de parque infantil e 
instalación de pista de skate en 
Ventosela, Redondel

56900 68.849,00

C-18064 3830/2018
Posta en valor da Ruta das 
Pedras en Ventosela, 
Redondela 

13990,65 16.928,69

C-18065 673/2018
Acondicionamento e mellora do 
camiño  do  Cristo,  Cedeira, 
Redondela

39430,3 47.710,66

C-18066 4827/2018
Eficiencia  enerxética  na  luz 
pública  do  municipio  de 
Redondela

17726 21.448,46

C-18069 3356/2016
Renovación  de  pavimento  do 
camiño do Bosque de Cabanas, 
Trasmañó, Redondela

32973,33 39.897,73

C-18073 6365/2016

Mellora  das  condicións  de 
salubridade, baños e ventilación 
do  Mercado  de  Chapela, 
Redondela

55141,06 66.720,68

C-18081 5564/2018
Arranxo  da  Antiga  Escola  de 
Cedeira Fase III 

12226,4 14.793,94
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C-18082 5816/2018
Mellora  da  reposición  de 
servizos  na  contorna  da  rúa 
Cubillón, Chapela, Redondela

20428,27 24.718,21

C-18084 4586/2018
Subministración elementos 
xogo colexios Cesantes e 
Ventosela

14618,75 17.688,69

C-19001 6281/2018

Construción  de  porches  nos 
accesos  do  Mulitusos,  Escola 
de Música e Servizos Sociais de 
Chapela 

11653,16 14.100,32

C-19002 7142/2018

Subministración  e  posta  en 
marcha  do  grupo  de  bombeo 
para reparación do sistema de 
rego  dos campos de fútbol  de 
Santa Mariña

14999,71 18.149,65

C-19005 1777/2018
Subministración  dun  piano  de 
cola para o Edificio Multiusos da 
Xunqueira, Redondela

31300 37.873,00

C-19007 6455/2018

Subministración e instalación da 
tarima de madeira da pasarela 
por baixo do viaduto da estrada 
nacional (“Scalextric”)

9963 12.055,23

C-19008 1713/2019

Subministración  de  equipos  de 
megafonía  para  o  pavillón 
polideportivo  municipal  A 
Marisma,  pavillón  municipal  de 
Redondela  e  pavillón  de 
Chapela

13200 15.972,00

C-19011 853/2019
Subministración  dun  alcotest 
con  impresora  para  a  Policía 
Local de Redondela 

6100,1 7.381,12

C-19014 1403/2019 Obras  de  corrección  do  grado 
de resbaladicidade con fresado 
en pavimento de MBC en varios 

7.534,80 9.117,11
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camiños  de  Chapela, 
Redondela.

C-19015 5688/2018

Subministración  de  equipos 
técnicos  (equipo  respiratorio 
autónomo, detector de gases e 
cámara  térmica  con  cargador) 
para o Servizo de intervención e 
emerxencia  do  Concello  de 
Redondela

15413,83 18.650,73

C-19039 1968/2018

Subministración  de 
equipamento  deportivo  e 
mellora  da  pista  deportiva  da 
Alameda de Redondela

4.783,47 5.788,00

C-19045 2779/2019
Adquisición da obra "La Batalla 
de Rande" 

10.000,00 10.000,00

C-19046 5814/2018
Reparación da cuberta da Casa 
da Cultura, praza Figueroa nº3, 
Redondela

12.400,00 15.004,00

C-19047 1993/2019

Subministración  de  vehículo 
para  o  departamento  de 
Urbanismo  do  Concello  de 
Redondela

14.314,11 17.999,99

Departamento de patrimonio

Expte:  2491/2018.  Inclusión  Travesía  Interior  de  Redondela  (Antiga 
N-550) e os seus ramais de enlace coa Estrada N-550, segundo acta de entrega 
asinada coa Consellería de Infraestruturas e Vivenda da Xunta de Galicia, en 
data 19 de marzo de 2018.

Expte 1843/2018. Rectificación grafado da parcela núm. 3492, cesión de 
812,02 m2 na rúa Prego de Montaos.

Incorporación (alta) Camiño do Pardal, Chapela
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Incorporación parcela resultante Urbanización das Cardosas, Redondela 
(omitida no seu día por erro)

Incorporación  da  Parcela  Zona  Verde  (proxecto  licitación)  segundo 
escritura de segregación e cesión gratuíto obrigatoria ó Concello núm. protocolo 
1543

Alleamento vehículo 4431 BNG

Alleamento  vehículo  matrícula  3300GGM,  Resolución  Alcaldía  núm. 
2019-0552 do 25/02/2019

Alleamento  vehículo  matrícula  PO2933X,  Resolución  Alcaldía  núm. 
2019-0552 do 25/02/2019.

SEGUNDO. Someter este acordo a información pública, por prazo de 20 días 
hábiles,  mediante  a  súa  publicación  no  Boletín  Oficial  da  Provincia  de 
Pontevedra e no taboleiro de edictos municipal, de conformidade co artigo 83 da 
Lei 39/2015, a efectos de que calquera persoa poida examinar o expediente e 
presentar as alegacións que estimen oportunas. 

Finalizado o período de exposición pública, procederase a adoitar os acordos 
definitivos que correspondan, resolvendo as alegacións que se presentaron, e 
aprobando  o  contido  definitivo  da  rectificación  do  Inventario  de  bens  do 
Concello  de  Redondela,  aprobado  inicialmente,  salvo  que  non  se  presentou 
alegación  algunha,  nese  caso  o  correspondente  acordo  inicial  entenderase 
elevado a definitivo, sen necesidade de novo acordo plenario. 

TERCEIRO. Remitir copia íntegra do mesmo á Administración do Estado e da 
Comunidade Autónoma.”

INTERVENCIÓNS:

Sr. Cabaleiro, di que traen a proposta da aprobación inicial da rectificación do 
inventario,  foi  aprobado  na  comisión  por  todos  os  presentes,  se  pon  a 
disposición se hai dubidas dos servizos técnicos e xurídicos.
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Sra.  Amoedo,  expón  que  se  aumenta  en  cinco  millóns  de  euros  os  bens 
patrimoniais  do  noso  concello  porque  se  asfaltaron  rúas,  se  fixeron  novos 
saneamentos, reparacións e melloras no CEIP Redondela, subministracións de 
elementos  en   parques  infantís,  posta  en  valor  en  Maceiras,  a  cuberta  do 
mercado de Chapela. Que son obras feitas durante o goberno de Javier Bas e o 
PP. É unha posta en valor do traballo feito nestes anos, que haberá que facer 
máis  rectificacións  porque  aínda  quedan  máis  cousas,  como  os  colectores 
dende  Porto  Cabeiro,  biosaudables,  climatización  multiusos...  reordenación 
aparcadoiro  Alameda  Redondela,  pista  de  skate,....  eficiencia  enerxética, 
pavimento  de  Cabanas,  antiga  escola  de  Cedeira,  mellora  de  servizos  rúa 
Cubillón... 

Que se trata dunha proposta técnica pero despois dunha xestión política, e é 
froito dese traballo e desa xestión.

Sr. Cabaleiro, di que veñen relatados unha serie de contratos, e que iso forma 
parte do seu traballo como goberno, que o que lle preocupa moito é o que queda 
por facer. Que se recolle todo ata outubro pasado, pero afirma, tamén deixaron 
cousas por facer. Que non veñen a facer campaña ao Pleno, senón a traer un 
documento técnico, e agradece aos funcionarios o seu traballo.

Sra.  Amoedo,  este  é  o  pleno ordinario  de outubro,  é  aberto  ao público,  aos 
cidadáns, vostede podería ler todos os bens que se inclúen derivados do traballo 
de Javier Bas eo seu equipo de goberno. 

Sr. Cabaleiro,  di que non se vai a por a relatar  todo o contido dos folios, para 
non aburrir aos presentes.

VOTACIÓN E ACORDO:

Sometido  a  votación  o  mencionado  ditame,  apróbase,  por  unanimidade  dos 
concelleiros presentes sendo 21 votos a favor (09 do PP, 07 do PSdeG-PSOE, 
03 de AER e 02 do BNG).

6. Recoñecemento Extraxudicial de Créditos V 

ANTECEDENTES:

Visto o ditame da Comisión Informativa permanente de Economía e Facenda do 
día 28 de outubro de 2019, que di: 
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“Vistos  os  diversos  gastos  do  Concello  de  Redondela  que  non  figuran  na 
contabilidade  municipal  ao  corresponder  a  gastos  pendentes  do  seu 
recoñecemento xudicial ou extraxudicial.

A intervención municipal  emitiu  o  preceptivo informe de carácter  negativo de 
data 23 de outubro de 2019, así como certificación de existencia de crédito.

A  súa  vez  prevese  que  a  aprobación,  se  procede,  deste  recoñecemento 
extraxudicial non vai supor limitación na execución dos gastos a impartir este 
ano.

Coa  finalidade  de  non  causar  quebrantos  económicos  a  terceiros,  evitar 
enriquecementos inxustos para o Concello de Redondela, e poder contabilizar e 
posteriormente pagar diversos gastos.

Esta Alcaldía proponlle ao Concello Pleno a adopción do seguinte acordo:

Primeiro.-  Proceder  ao  levantamento  do  reparo  do  informe  da  intervención 
baseado en que procedese a aprobar gastos esixibles ao Concello.

Segundo.-  Recoñecer  extraxudicialmente  aprobando  no  seu  caso,  facturas, 
certificacións  de  obras  ou  documentos  análogos  que  supoñen  gastos  por 
importe total de 4.457,46 € euros, distribuídos do seguinte xeito, e imputando os 
gastos ás partidas que se indican do orzamento do Concello de Redondela para 
o ano 2019:

NOME TERCEIRO Nro. Fact. Data Fact. Importe
Aplic. 
Orzamentaria

BANCO SANTANDER, S.A. 20182815 25/06/2019 1.452,00 € 1321A/6240000
BANCO SANTANDER, S.A. 20182816 25/06/2019 1.452,00 € 1321A/6240000
BANCO SANTANDER, S.A. 20182814 25/06/2019 1.452,00 € 1321A/6240000
ANA BELÉN GARCÍA CANDAL ------ ------ 101,46 € 2311A/1620000

”

INTERVENCIÓNS:

A sra. Castro lee a proposta e expón que se trata de tres facturas por importe 
corresponden  á  compra  de  tres  vehículos,  do  ano  2018.  As  facturas 
presentáronse este ano.

Non hai intervencións.
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VOTACIÓN E ACORDO:

Sometido  a  votación  o  mencionado  ditame,  apróbase,  por  unanimidade  dos 
concelleiros presentes sendo 21 votos a favor (09 do PP, 07 do PSdeG-PSOE, 
03 de AER e 02 do BNG).

7. Incremento do Límite das Gratificacións IV

ANTECEDENTES:

Visto o ditame da Comisión Informativa permanente de Economía e Facenda do 
día 28 de outubro de 2019, que di: 

“A día de hoxe, obsérvase que existen importes de gratificacións por servizos 
extraordinarios que están pendentes de aboar tras a nómina de setembro.

É  por  elo  que  é  preciso  proceder  a  realizar  as  pertinentes  operacións 
orzamentarias que poidan amparar estas retribucións pendentes de aboar aos 
empregados municipais.

No caso dos funcionarios, como vai supor un aumento do importe global das 
gratificacións extraordinarias aprobadas no seu momento polo Pleno, é preciso 
que  a  autorización  para  aumentar  dito  importe  sexa  outorgada  polo  órgano 
competente que é o Pleno da Corporación.

Incorpórase o informe de Intervención con referencia ASR-22.10.19.1 de 21 de 
outubro que consta de cinco páxinas.

En  virtude  do  que  antecede  esta  Presidencia,  propón  que  a  Comisión 
Informativa de Economía e Facenda eleve ó Concello Pleno a seguinte proposta 
de acordo:

Primeiro.-  Establecer  o  importe  máximo  de  gratificacións  en  97.978,43  €, 
cumprindo coas condicións establecidas no informe da Intervención antedito.”

INTERVENCIÓNS:
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A sra. Castro lee a proposta e explica que se pretende o aumento da contía 
global  das gratificacións para facer fronte as horas extraordinarias da policía 
local dos meses de agosto e setembro e do resto do persoal de setembro.

Sr. González, di que se van reducindo algo. Expón que igual daba este gasto 
para pagar as nóminas para contratar a dez ou once traballadores. Quere facer 
referencia a declaración da voceira de AER, que se gasta moito en gratificacións 
porque se acordou nun pleno o aumento dos custes das horas extras sen o seu 
apoio unicamente, e están en desacordo de que alguén do equipo de goberno 
faga estas declaracións, cando foi obxecto da negociación colectiva. Manteñen a 
abstención para non impedir que estes traballadores cobren.

Sra. Couñago, aclara que o Sr. González fixo referencia a un acordo de xuño de 
2017 no que se votou a favor coa excepción de AER, di que é un dereito que 
teñen os traballadores polo traballo, cuestión distinta é como se retribúen esas 
horas. Son servizos necesarios que se deben prestar a veciñanza, e dende que 
se aprobou ese acordo estamos aquí aprobando aumentos, pero non é culpa do 
traballador. Que xa se notan cambios, con reducións significativas en distintas 
áreas. Veñen as horas da policía local, 7.732,37 en agosto, tendo en conta todos 
os actos culturais e o entroido de verán.

Que van a intentar establecer criterios pero eso non se fai dun día para outro.

Refírese  a  unha  comunicación  do  grupo  popular  na  que  parece  que 
intencionadamente omiten información, respecto ás horas extras de agosto da 
policía local. No ano pasado non houbo tantos gastos en horas extras, pero si se 
contrataron empresas privadas. Sumando todas as horas e a contratación de 
empresas, superaron o ano pasado os 11.843 euros.

Sra.  Amoedo,  xa  tivo tempo Pedro Sánchez en ano e medio  de aprobar  os 
orzamentos,  pero  seguen  gobernando  cos  de  Mariano  Rajoy  ano  e  medio 
despois, e non foron quen de facer nada en cando á xestión económica, e o 
padecemos os concellos.

Non sei onde está a planificación na policía local, deixa bastante que desexar a 
súa planificación. Non buscan formas distintas, tiveron que contratar empresas 
de seguridade. A realidade é que lle quedan dous mil euros en horas extras ata 
decembro.  Afirma  que  AER,  votaba  en  contra  de  calquera  proposta  de 
gratificación extraordinarias e agora as xustifica.

Sra. Castro, di que non debe crear tanta alarma con este asunto, a situación é a 
que é porque a policía ten falta de persoal e esta cuestión non se vai a resolver 
este mes nin o que ven.
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No mes de agosto e setembro, houbo 16 policías que fixeron horas extras; en 
concreto 412 horas extraordinarias en dous meses, unha media de 12 horas 
extras ao mes por traballador. O alarmante é a suma destas horas extras, suma 
12.258,70 euros. O resto das horas suman 101,26 euros por tres traballadores; 2 
traballadores, 1 de vías e obras e 1 do servizo eléctrico para o evento de Feira 
de Oportunidades; e 5 horas un festival en Chapela.

Lle recorda ao grupo popular que, nos cinco primeiros meses do ano tiveron un 
gasto de 65.712,87 euros. Cando chegamos ao goberno xa estaban os créditos 
practicamente esgotados, deberían facer un pouco de autocrítica.

Sr.  González, se alegran de que a agrupación de electores recoñeza que os 
traballadores teñen dereito a cobrar e que cambie o seu voto, porque senón 
estes traballadores non cobrarían. Se pon en cuestionamento; un concelleiro de 
AER 22.500 euros, ten atención á cidadá de 8 horas á semana, aprenderon ben 
do partido popular. Hai que reconducir estas cuestións para apoiar un goberno 
progresista.

Igual  pode levar  a  o recado ao Congreso Javier  Bas para que se cambie a 
lexislación para que deixen contratar persoal aos Concellos.

Sra. Couñago, se nota que estamos en campaña electoral, porque sae o tema 
de Madrid, pero estamos no Concello de Redondela, e os veciños que están 
aquí  se  merecen  que  abordemos  os  intereses  de  Redondela.  Polo  PP  se 
manifesta que o facemos mal, haberá que ver cando pasen catro anos, déannos 
un prazo para facer as cousas como as temos que facer. Non veñan con esa 
aptitude de reproches, veñan con propostas.

As horas extras de abril e maio da policía local non se pagaron ata xuño. Se 
fixeramos unha xestión como o PP implicaría un gasto en decembro de 120.000 
euros.

Sra.  Amoedo,  estamos  falando  das  horas  extras  do  seu  goberno.  Vostedes 
decidiron que fora a Alcaldesa a Sra. Digna Rivas, é a realidade, despois de oito 
anos de oposición fiscalizadora e non foron capaces de implementar nin unha 
medida dende xuño. As horas Extras do PP foron 55.000 euros.

Sra.  Castro,  responde  á  sra.  Amoedo  e  di  que  os  veciños  elixen  aos 
concelleiros/as, e estes elixen ao Alcalde ou Alcaldesa, que deixe a propaganda 
electoral, e de expoñer datos enganosos e manipulados. No último pleno dicía 
que no trimestre o grupo de goberno gastara 27.000 euros en horas extras e o 
seu  goberno  7.000;  resulta  que  nese  trimestre  gastou  24.973  euros,  non 
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sabemos  mirar  o  que  temos  diante,  non  sabemos  sumar?  A aptitude  que 
transmite é de rencor. Aquí están as horas e quere as aproba e senón non.

Alcaldesa,  despois  de  debates  políticos  que  non  veñen  a  conta,  pasase  a 
votación.

VOTACIÓN E ACORDO:

Sometido  a  votación  o  mencionado  ditame,  apróbase,  por  maioría  dos 
concelleiros presentes sendo 10 votos a favor (07 do PSdeG-PSOE e 03 de 
AER) e 11 abstencións (09 do PP e 02 do BNG).

8. Dar Conta Informe Pleno 3º Trimestre do ano 2019

Dáse conta do informe do interventor municipal con referencia ASR-22.10.19.2 
de data 22 de outubro de 2019 en relación á execución do orzamento municipal 
e  do  estado da tesourería  correspondente  ao 3º  Trimestre  do  ano 2019,  en 
cumprimento da lexislación vixente e das bases de execución do orzamento do 
Concello de Redondela.

O Pleno do concello queda informado.

9.  Dar  Conta  dos  Expedientes  de  Modificación  de  Crédito:  MC 
32/2019.GC10/19,  MC  33/2019.GC11/19,  MC  34/2019.TC14/19,  MC 
35/2019.GC12/19 e MC 36/2019.TC15/19 

Dáse  conta  do  expediente  de  modificación  de  crédito  MC 32/2019.GC10/19 
mediante a xeración de crédito por importe de 589.944,37 euros, aprobada por 
Resolución de Alcaldía de data 02/10/2019
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Dáse  conta  do  expediente  de  modificación  de  crédito  MC 33/2019.GC11/19 
mediante a xeración de crédito por importe de 77.959,99 euros, aprobada por 
Resolución de Alcaldía de data 18/10/2019

Dáse  conta  do  expediente  de  modificación  de  crédito  MC  34/2019.TC14/19 
mediante a transferencia de crédito por importe de 189.778,25 euros, aprobada 
por Resolución de Alcaldía de data 24/10/2019

Dáse  conta  do  expediente  de  modificación  de  crédito  MC 35/2019.GC12/19 
mediante a xeración de crédito por importe de 383.155,38 euros, aprobada por 
Resolución de Alcaldía de data 25/10/2019

Dáse  conta  do  expediente  de  modificación  de  crédito  MC  36/2019.TC15/19 
mediante a transferencia de crédito por importe de 596,51 euros, aprobada por 
Resolución de Alcaldía de data 25/10/2019

O  Pleno  do  concello  quedou  informado  do  expediente  administrativo  de 
modificación de crédito, anteriormente relacionado.

10. Actividades de control do pleno.

10 . 1 Dar conta das Resolucións de Alcaldía.

O Pleno queda informado das resolucións de Alcaldía. 

10 . 2 Mocións.

10.2.1  Moción  do  Partido  Popular  relativa  as  Forzas  e  Corpos  de 
Seguridade do Estado.

ANTECEDENTES:

Moción  do  PP relativa  as  Forzas  e  Corpos  de  Seguridade  do  Estado,  con 
entrada  no  Concello  o  día  23.10.2019  con  número  2019-E-RE-2454  que  se 
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transcribe a continuación:

“Como consecuencia dos feitos moi graves que están a suceder nos últimos días 
e horas en Cataluña despois da publicación da sentenza do Tribunal Supremo 
sobre o referendo ilegal do 1 de outubro,  estamos obrigados a presentar esta 
moción para amosar o apoio unánime e incondicional da Corporación Municipal 
de Redondela  aos Corpos e Forzas de Seguridade do Estado, como garantes 
do estado de dereito e da  convivencia pacífica en Cataluña.

As mulleres e homes, que forman estes Corpos e Forzas de Seguridade Estado, 
arriscan  as  súas  vidas  para  manter  a  integridade  de  España  e  garantir  e 
defender os dereitos e liberdades de todos os españoles.

Estes efectivos policiais desprazados, entre os que nos consta  que contamos 
coa presenza de numerosos efectivos da nosa Provincia, enfróntanse a unha 
situación difícil e un risco real polo  que cremos necesario unha manifestación 
unánime de apoio de todos nós.

Por todo isto é polo que solicitamos o pleno que se tome os seguintes acordos: 

1. O pleno da corporación apoia unánime e incondicionalmente  ás Forzas e 
corpos  de seguridade do Estado desprazados en Cataluña como garantes do 
Estado de dereito.

2.- Dar traslado a Subdelegación do Goberno en Pontevedra do acordo tomado 
polo Pleno.”

INTERVENCIÓNS:

Matiza a Sra. Amoedo que inclúe na moción aos mozos de escuadra.

Expón a sra.  Amoedo que a situación é bastante difícil  para eles,  que dúas 
unidades da Comisaría Vigo-Redondela foron a Cataluña e temos un policía moi 
grave que estivo alí.

Sr. González, explica que deu voltas o partido popular co formato das mocións 
coa  escusa  de  non  debater,  e  que  é  unha  vergonza  que  traian  agora  este 
formato, con catro parágrafos e non fai ningunha análise rigorosa, so para traer 
un debate político de carácter estatal. Hai xente que van a pasar ata nove anos 
na cadea porque intentaron actuar como mediador nunha manifestación nunha 
delegación da Generalitat,  cos cidadáns alí  congregados; referido aos Jordis. 
Hai  inexactitudes  ou  certa  falta  de  información.  Que  as  forzas  e  corpos  de 
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seguridade  son  funcionarios,  parece  que  están  permanentemente  nunha 
situación  de  batalla,  é  un  traballo  de  risco.  Que  Cataluña  nos  últimos  anos 
traballa polo dereito a decidir.

Recorda  que  hai  policías  nacionais  traballadores  pero  tamén  manifestantes 
feridos. Que non está claro como foi o impacto do policía ferido de Vigo. Son 
forzas que teñen que actuar en determinados contextos, non solo en Cataluña, é 
un aviso para outras situacións.

Sra. Couñago, di que todo o que van a manifestar é en base ao documento que 
enviaron. 

Declara o máximo e absoluto respecto a todos os corpos e forzas de seguridade 
do Estado. Lle sorprende que se apoie polo PP, aos membros da policía nacional 
e non aos da policía local. 

Non é equitativo e é discriminatorio co resto dos funcionarios e entendemos que 
é  unha  moción  puramente  electoralista  e  non  repercute  na  veciñanza  de 
Redondela en nada.

Sr.  Cabaleiro,  botamos  de  menos  que  non  se  nomeara  aos  corpos  de 
seguridade de Cataluña, a pesar de ser o seu traballo, pero souberon manter o 
talante  e  os  mandos  estiveron  á  altura.  Alguén  que  debe  o  seu  mando  á 
Constitución, utilice resortes para xerar tensión e os políticos deben arranxar 
esta  situación.  O  que  se  vive  en  Cataluña  se  cualificou  como  “violencia 
callejera”,  desordenes  públicos  e  incluso  máis  alá  como  terrorismo,  é  unha 
palabra moi dura como para facer esta comparación. A resposta que se deu foi 
adecuada.

Parécelle ben que reivindiquen os seus dereitos, non debe ser fácil traballar alí. 
Se  aplaude o  seu traballo  día  a  día.  Que só  unha  parte  de  violentos  foron 
capaces de impoñer o medo.

Sra.  Amoedo,  se  dirixe  ao  sr.  González,  respecto  ao  tema  de  os  Jordis, 
alentando aos independentistas querendo entrar dende riba dun coche, eso non 
pode ser gratis, tamén a Torra non lle pode saír gratis, que vai en coche oficial a 
unha manifestación para cortar unha autovía.

Os  disturbios,  foron  unha  auténtica  batalla  campal,  as  forzas  de  seguridade 
protexeron á xente e os edificios e lugares públicos. Non sabe que pinta aquí a  
policía local. É un problema real que hai en España, máis da metade non queren 
a  independencia,  pero  non  son  violentos.  Afirma  a  inoperancia  de  Pedro 
Sánchez e Marlaska, cando Barcelona ardía, el dicía que todo estaba ben. 
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Sr.  González, diríxese ao grupo popular e di  que Cataluña téñena perdida e 
onde  buscan  votos  é  no  resto  de  España,  coa  súa  belixerancia.  Que  as 
manifestacións foron maiormente pacíficas, pero hai  grupos organizados que 
están levando a cabo os actos violentos. Son traballadores e están adestrados 
para estas situacións.

Sra. Couñago, antes dixo a sra. Amoedo dixo que AER tiña unha cruz apoiando 
ao goberno, asuma que está na oposición.

Sr.  Cabaleiro,  di  que  non  se  trata  de  valorar  o  compromiso  co  dereito  de 
autodeterminación,  se  somos  mais  ou  menos  españolistas,  senón  apoiar  as 
forzas de seguridade do estado. O responsable principal do conflito en Cataluña 
é o seu máximo responsable, así como defende que o PSOE estivo á altura. 
Que o PP trae esta moción para gañar votos e que é unha cuestión electoralista 
pero a van a apoiar polos corpos e forzas de seguridade, porque se merecen un 
aplauso polo seu traballo.

Sra. Amoedo agradece o seu apoio pero está en contra de afirmacións como 
que Casado é un radical, porque o Sr. Sánchez escapa e Casado di as cousas 
como son.

Di que claro que hai que traer este tema ao Pleno de Redondela, porque a gran 
maioría de redondeláns estiveron diante da televisión vendo este tema e están 
preocupados, porque é un problema de España. Tivemos máis de 100 policías 
nacionais da nosa comisaría desprazados en Cataluña. Que o Partido Popular 
garante  os  dereitos  de  esa  mais  da  metade  de  cataláns  que  non  queren  a 
independencia.

VOTACIÓN E ACORDO:

Sometido  a  votación  a  mencionada  moción,  apróbase,  por  maioría  dos 
concelleiros presentes sendo 16 votos a favor (09 do PP e 07 do PSdeG-PSOE) 
e 05 votos en contra (03 de AER e 02 do BNG).

10.2.2  Moción  do  BNG  relativa  ao  apoio  en  defensa  do  sector  da 
automoción .

ANTECEDENTES:
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Moción do BNG relativa  ao apoio  ao sector  da  automoción,  con entrada no 
Concello  o día 26.09.2019 con número 2019-E-RE-2090 que se transcribe a 
continuación:

“A presente Moción, recolle o corpo da presentada pola Federación de Industria 
da Confederación Intersindical Galega (CIG-Industria), con data trinta de abril de 
dous mil decanove, para o seu debate no Pleno da Corporación do Concello de 
Redondela, dentro dunha Campaña do mesmo sindicato de defensa do sector 
da automoción.

Durante o pasado 2018, máis se cabe durante o cuarto trimestre, producíuse un 
descenso da actividade no sector da automoción en Galiza debido a diferentes 
factores  que  afectan  aos diversos  cadros  de persoal  tanto  de PSA Peugeot 
Citroën como das empresas de compoñentes.

Este descenso da produción, está provocando reducións nos cadros de persoal 
nas  empresas  principais,  non  renovando  contratos  aos  traballadores  e 
traballadoras   temporais,  cunha  afectación  directa  sobre  o  emprego  e  a 
actividade  nas  empresas  subcontratadas,  levando  aparellado  o  inicio  de 
Expedientes de Regulación Temporais de Emprego.

Á Federación de Industria da Confederación Intesindical Galega (CIG-Industria), 
preocúpanos esta grave situación, presentando as nosas propostas para poder 
afrontar o futuro do sector do automóbil sen que sexan sempre os cadros de 
persoal das empresas os que paguen a crise.

Cómpre subliñar que esta crise nada tén a ver coa crise iniciada no ano 2008, 
verdadeira crise do sistema capitalista. Trátase dunha crise técnica que tén que 
ver  coa chegada das novas tecnoloxías e do cambio do papel  do automóbil 
dentro das cidades e a súa incidencia no medio ambente.

ESTRATEXIA GALEGA DE SECTOR POLA APROBACIÓN DA LEI DE CAMBIO 
CLIMÁTICO E TRANSICIÓN ENERXÉTICA.

Varios van ser os factores e van ter incidencia poñendo en perigo o futuro do 
automóbil galego en canto máis se atrase a adecuación a esta nova realidade.

O futuro do motor diésel está en cuestión.

A inevitábel redución de emisións de óxidos nitrosos (Nox) fará que na 
vindeira década cada vez sexa máis difícil homologar un coche diésel. A isto hai 
que  engadir  a  lista  cidades  que  van  prohibir  a  circulación  dos  vehículos 
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contaminantes, o pago de máis impostos ou peaxes de estradas máis caros, que 
irremediabelmente irán aumentando.

Calquera cambio no mercado que pase por prescindir do diésel e apostar 
por tecnoloxías menos contaminantes que comezan a ser prioritarias noutros 
países do contorno europeo,  poría  en serios problemas este sector  no noso 
país.  Cómpre lembrar  que o 80% da produción galega e do estado español 
expórtase a outros países.

A necesidade de apostar polos coches híbridos e eléctricos

Existe  unha  aposta  global  polos  automóbiles  menos  contaminantes  e 
máis respectuosos co medio ambente, coa adopción de medidas para chegar a 
un parque de vehículos e turismos comerciais lixeiros sen emisións directas de 
CO2. 

A aposta polos coches de baixo custo e motor diésel e de gasolina pon a 
Galiza nunha situación moi débil e irrelevante, poñendo en perigo a subsistencia 
das empresas e dos nosos postos de traballo.

O coche autónomo

Precisamos o investimento da administración autónoma e estatal  nesta 
tecnoloxía,   ademáis  da  eléctrica  e  da  híbrida.  Estamos  quedando  nunha 
posición moi feble ante este novo camiño.  

A outra realidade, o coche híbrido a gas.

Os coches híbridos a gas forman parte da nova realidade que en moitos 
países  do  noso  contorno,  como  medidas  para  afrontar  as  altas  taxas  de 
contaminación  provocadas  polos  vehículos  a  combustión.  Os  vehículos  con 
motor híbrido a gas, en concreto a gas natural, como a verdadeira saída a esta 
crise de do motor díesel, e a aposta polos coches menos contaminantes.

Outra vez Galiza está na cola tanto en Europa como no Estado español. 
O sector da automoción está totalmente galega está totalmente afastado desta 
realidade, e a Xunta de Galiza non aposta por ter unha rede de gasolineiras polo 
territorio para poder acceder a estes vehículos.
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POLÍTICA  ENERXÉTICA  DE  PAÍS  PARA  O  SECTOR  DA 
AUTOMOCIÓN.

Fronte a este sistema perverso que entende a enerxía como un ben máis 
de consumo e non como un ben básico, dende a CIG-INDUSTRIA demandamos 
unha tarifa industrial para a automoción á que se poidan adherir as empresas.

Galiza é unha das maiores productoras de enerxía do Estado. Máis do 
30% da electricidade que se produce no país expórtase cara ao resto do Estado. 
Mentras tanto, atopámonos nun sistema tarifario hipersolidario, no que Galiza 
non tén ningún beneficio malia os custos sociais, económicos e ambientais que 
a  produción  eléctrica  comporta  a  nosa  nación.  Polo  tanto,  pedimos  unha 
bonificación para quen produce e exporta.

Mais  pola  contra,  coa  realidade  enerxética  deseñada  polo  anterior 
goberno do Partido Popular, penalízase as zonas productoras de electricidade, 
penalización que se cuantifica nun aumento medio superior do 2% da tarifa para 
este  ano  (aplicación  dos  Suplementos  Territoriais)  e  que  no  ano  2019  vai 
provocar que Galiza teña a tarifa eléctrica  máis cara de todo o Estado, e non 
temos ningunha dúbida de que a patronal  vai tentar pasar o custo ás nosas 
nóminas.

PLAN DE REXUVENECEMENTO DOS CADROS DE PERSOAL

A reforma do sistema público de pensións do 2011 e 2013 eliminou o 
dereito  á  xubilación  parcial  aos  61  anos,  fixando  un  periodo  transitorio  que 
rematou o 31 de decembro de 2018. Creando a partir deste ano 2019, e tamén 
por  un  periodo  temporal  (2019-2022),  limitando  o  novo  sistema  só  para  a 
industria  manufactureira  e  dentro  desta  só  ás  actividades  que  comportan 
relevante  esforzo  físico,  deixando  fóra  aos  traballadores  e  traballadoras  con 
profesións técnicas e labores administrativos das empresas principais.  E que 
tamén  deixa  fóra  a  todos  os  traballadores  e  traballadoras  da  empresas  de 
loxística,  carretilleiros/as,  almacéns,  limpeza,  seguridade,  multiservizos,  ETTs, 
centros especiais de emprego, falsos autónomos, etc, que prestan servizos para 
as principais. Empresas principais que, coa escusa da crise, puxeron en marcha 
procesos de externalización das súas actividades. Unhas medidas que cómpre 
combater.

Solicitamos  do  goberno  do  Estado  que  leve  a  cabo  as  modificacións 
oportunas e restableza o dereito á xubilación parcial aos 60 ou aos 61 anos,  
como existía antes da reforma laboral,  así como a aplicación de coeficientes 
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redutores para o sector; como medidas de rexuvenecemento nas factorías e de 
xustiza social   cun colectivo de traballadores e traballadoras que teñen vidas 
laborais longas, e para dar entrada aos traballadores e traballadoras máis novos, 
a xeración máis preparada do país, os mozos e mozas que sofren o 50% de 
paro e teñen a emigración como única saída laboral digna.

FORMACIÓN CARA AO NOVO SISTEMA DE FABRICACIÓN

A nova  realidade  tecnolóxica  está  afectando  laboralmente  a  todos  os 
sectores,  e  a  automoción  non  é  diferente  nesta  nova  afección.  A chamada 
industria  4.0  ou  cuarta  revolución  industrial,  trae  consigo  a  desaparición  de 
actividades no sector que até o de agora eran imprescindíbeis e necesarias.

Son moitos os postos de traballo en verdadeiro perigo, sobre todo no que 
tén  que  ver  coa  actividade  máis  física  nas  liñas  de  montaxe,  algo  que  vai 
engadido ao aumento da externalización de todo tipo de servizos e que vai levar 
irremediabelmente á perda de postos de traballo no número de traballadores e 
traballadoras dos cadros de persoal das empresas principais.

Nesta nova realidade son as empresas foráneas as que se especializan 
na aplicación da industria 4.0 exportándoa cara ao noso país. E pola contra son 
as  nosas factorías  as  que aplican estas  melloras  tecnolóxicas afondando na 
perda de postos de traballo directos.

Precisamos  que  a  formación  profesional  pública  comece  a  formar  en 
cuestións que abandeiran esta nova revolución industrial, para dar unha saída 
profesional ás novas actividades e expectativas laborais que se van crear nas 
empresas.  E  isto  tén  que  ser  de  forma  inmediata  para  que  as  empresas 
principais  non  se  desprendan  dos  seus  cadros  de  persoal,  alegando  a 
obsolescencia  do  traballo  que  se  realiza,  e  os  enchan  de  novas  formas  de 
explotación como falsos autónomos, multiservizos ou ETTs, ou traballadores e 
traballadoras con moitos menos dereitos laborais, pero sufrindo a explotación 
laboral e quedando a ganancia deste inmenso aumento da produtividade unha 
vez máis nas mans do capital.

Por todo o anteriormente exposto, solicita a adopción dos seguintes:

ACORDOS:
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1. Instar ao goberno galego para que traballe a prol da creación dunha Mesa 
Galega  de  Automoción  (MGA)  integrada  polas  tres  universidades  galegas,  o 
actual clúster empresarial (CEAGA) e as centrais sindicais.

2.  Instar  ao goberno galego a  impulsar  un  Plan Galego para  a Industria  da 
Automoción  no  que  se  recollan  medida  de  apoio  ao  I+D+i  no  sector,  a 
especialización  cara  a  produción  de  vehículos  cun  maior  valor  engadido,  a 
optimización  dos  procesos  productivos,  pulando  polo  aproveitamento  das 
sinerxias entre as factorias principais e a súas industrias secundarias.

3. Instar ao sector empresarial á aplicación do convenio sectorial ou da empresa 
principal a todos os traballadores e traballadoras do sector da automoción.

4. Instar ao sector empresarial da automocion a non afondar na precariedade 
laboral.

5. Instar ao goberno do Estado á creación dunha tarifa eléctrica industrial á que 
se poidan acoller as empresas.

6. Solicitar ao Goberno do Estado a levar a cabo as modificacións oportunas 
restablecendo o dereito á xubilación parcial aos 60 anos, así como á aplicación 
dos coeficientes redutores do sector, así como medidas de rexuvenecemento do 
persoal das factorías.

7.  Demandar  do  Goberno  Galego  e  do Estado,  unha  Formación Profesional 
pública que comece a formar nesta nova revolución industrial,  a denominada 
industria  4.0,  para  dar  unha  saída  profesional  ás  novas  actividades  e 
expectativas laborais que se van xerar nas empresas.”

INTERVENCIÓNS:

Sr. González, explica que se trata dunha campaña do sindicato nacionalista en 
toda  a  provincia  e  tamén  en  Ourense,  que  estamos  sofrendo  a 
desinstrucialización, do sector do automóbil, en toda a comarca de Vigo, que a 
redución da produción da lugar a reducións da plantilla e deterioro da calidade 
dos postos de traballo. Denunciar que a situación de crise non sexa pagada 
polos traballadores/as, senón que haxa unha renovación. Vese agravada pola lei 
de eficiencia enerxética, ten que haber unha aposta pola renovación e formación 
dos  traballadores  e  da  produción.  Ese  cambio  de  modelo  ten  que  ser 
consensuado. Tocan tamén a cuestión da produción enerxética. Somos unha 
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potencia en produción pero o sector industrial non ten compensación, temos un 
sobrecusto medioambiental pero as industrias non teñen reducións tarifarias.

Piden a modificación da lei de xubilación. Esa modificación que se fixo da lei  
impide o aceso á xente mais moza. 

Lee os acordos.

Sr. Villar, di que igual que se avisou dos problemas que sufrirían os traballadores 
do sector naval fai un lustro pola falta de reconversión do sector. Igual  pasa 
agora no sector de automoción. Manifesta que están de acordo coa moción. Que 
se da a situación de que os traballadores son contratados a través de ETT, tendo 
unha dispoñibilidade que non é pagada, e cando cerran as empresas non teñen 
as vacacións pagadas.

Sr. Cabaleiro, están de acordo coa moción tanto na parte expositiva como nos 
acordos.  Analizando  o  marco  socioeconómico de  Redondela,  moitas  familias 
dependen deste sector. Se ben se debe profundizar algo máis, moi ben cando 
reciben  subvencións  pero  as  empresas  non  poñen  todo  o  que  deben  en 
inversión, en tecnoloxía e investigación.

Esto depende de políticas nacionais, a ministra Reyes Maroto, xa ten elaborado 
un plan estratéxico do sector da automoción, en previsión de adoitar medidas, 
para un período de transición,  para a creación de postos de traballo  de alta 
cualificación.  Son reclamacións xustas que veñen dunha central  sindical.  Hai 
que crear un tecido industrial directo e indirecto e que se reinvirtan os beneficios 
na investigación.

Pensar  no  medio  ambiente,  nas  baixas  emisións,  que  estamos  nun  mundo 
global e a automoción ten que formar parte desa modernización. 

Sra. Amoedo, lle sorprende que estando de acordo o PSOE e BNG, non veña 
refrendada polo sindicado CCOO, solo pola CIGA. É unha moción política. PSA 
e outras empresas auxiliares son punteiras, están traballando por Galicia. En 
2018 as exportacións en Galicia foron por valor 5.700 millóns de euros, 15,3% 
da produción sae de Galicia, un de cada seis coches fabricados en España. As 
expectativas  de futuro  son  positivas  prevese  chegar  a  250.000 unidades  do 
Peugeot  2008.  Hai  boas  novas  no  sector,  referentes  Galicia  no  ámbito  de 
vehículo autónomo e electrónico, a nivel mundial.

Onde veñen as ameazas ao sector, de Madrid, diésel terminou, Pedro Sánchez. 
Aprazamento  da construción  da subestación  eléctrica  novo Vigo,  2021-2026, 
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estaba  prevista  para  2020  por  Mariano  Rajoy.  É  fundamental  para  a 
subministración en Balaidos.

Sr. González, se dirixe á Sra. Amoedo dicindo que está incidindo nunha versión 
curtoplacista, porque non teñen proxecto de país, emborrachan cunha serie de 
datos que non redundan en que a xente poida vivir dignamente do seu traballo, 
están pintando un panorama que non ten nada que ver coa realidade e o mais 
preocupante é que están tranquilos.

Que os traballadores coas condicións actuais non poden ter proxecto de futuro,  
teñen  que  ter  absoluta  dispoñibilidade  para  as  empresas.  Dende  o  goberno 
galego solo se preocupan de inxectar cartos e dende os centros de formación 
que  vaian  a  traballar  a  PSA  en  condicións  precarias.  Traballadores 
empobrecidos, iso é o que consegue o PP no goberno do Estado e de Galicia.

Sr. Villar, parece que a Sra. Amoedo se cree aínda o do primo de Rajoy, que non 
hai cambio climático. Fala de éxitos empresariais, pero no día a día das plantas 
non están. Os traballadores saben que van a traballar un mes e un mes non. 
Que  o  seu  grupo,  se  hai  un  expositivo  coherente  o  apoian,  porque  non  se 
identifican con siglas.  

Sr.  Cabaleiro,  debatemos  un  asunto  que  ten  unha  relación  directisima  coa 
reforma laboral do PP, está acabando non solo cos postos de traballo senón coa 
calidade dos postos de traballo,  se debe derogar xa esa reforma. O plan da 
ministra xa contén medidas para acompañar a renovación do sector, estímulos 
para a demanda de vehículos de baixa contaminación. É necesario un plan de 
rexuvenecemento  da  plantilla,  se  están  aproveitando  de  estudantes  para 
traballar en condicións precarias, tamén ter en conta as xubilacións e ter moi en 
conta a integración da muller nos postos de traballo, en mesmas condicións e 
salarios  para  as  mulleres,  e  moitas  veces  non  sucede  así  no  sector  da 
automoción. A formación profesional será outro tema a estudar.

Sra. Amoedo, di que teñen formas de pensar distintas, e é lexítimo. Se pregunta 
que fan entón os sindicatos. Fala o Sr. Cabaleiro da reforma laboral xa, e xa fai  
dela 18 meses, e Pedro Sánchez non fixo absolutamente nada por mellorar a 
vida da xente, en 18 meses. Nin sequera chegar a acordos electorais. E mentres 
vostedes aquí traendo esta moción, onde está o goberno de Pedro Sánchez?

Manifesta que non van a apoiar esta moción, porque hai moitas cuestións que xa 
están en marcha.

Sr. González, agradece o apoio dos grupos, e di que non sucedeu así en Vigo. 
Coincide coa voceira do PP, respecto a Pedro Sánchez respecto á derogación 
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da reforma laboral. Expón que o sindicato ten a porta aberta aos representantes 
do  PP  para  que  lle  explique  cal  é  a  situación  de  precariedade  de  moitos 
traballadores. Remata pedindo que se faga unha aposta de país no sector da 
automoción, para crear riqueza e futuro dentro de varias décadas.

VOTACIÓN E ACORDO:

Sometido  a  votación  a  mencionada  moción,  apróbase,  por  maioría  dos 
concelleiros presentes sendo 12 votos a favor (07 do PSdeG-PSOE, 03 de AER 
e 02 do BNG) e 09 votos en contra do PP.

A Alcaldesa, sendo as 22:15 horas acorda un receso na sesión. Sendo as   22:38 
horas reiníciase.

10.2.3 Moción do Partido Popular relativa a peaxe AP9.

ANTECEDENTES:

Moción do PP relativa a Peaxe AP9, con entrada no Concello o día 16.10.2019 
con número 2019-E-RE-2348 que se transcribe a continuación:

“Distintas  informacións  aparecidas  nos  medios  de  comunicacións  en  datas 
recentes, apuntan que xa se está a traballar na elaboración dun estudo técnico 
que ten por obxecto analizar a viabilidade de ampliar a Ponte de Rande con dou 
carrís máis, que se engadirían aos 6 existentes na actualidade. Nestas novas 
faise fincapé en que este estudo é froito dun acordo alcanzado no mes de xuño 
de 2018 entre Audasa, titular da concesión da autoestrada pública AP-9, e o 
Ministerio de Fomento. É coñecida por todos a forte oposición da veciñanza a 
ampliación de dous carrís recentemente rematados e postos en servizo, polo 
importante impacto que supuxo para as poboacións de Chapela e Trasmañó, no 
Concello de Redondela. Tralo abandono que os veciños sufriron das institucións 
públicas,  Concello  e  Ministerio  de  Fomento,  entón  dirixidas  polo  Partido 
Socialista,  que  acordaron  a  ampliación  sen  contemplar  unha  soa  medida 
compensatoria, foron os Gobernos do Partido Popular os que estableceron esas 
medidas encamiñadas a minorar o impacto da ampliación nestas poboacións. A 
última desas medidas foi  o compromiso do ministro de Fomento, Iñigo de la 
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Serna, de eliminación da peaxe de Redondela. A moción de censura que sufriu o 
Goberno de Mariano Rajoy no mes de maio de 2018, impediu que tal medida de 
concretase,  e  a  pesar  de  que  o  PSOE  do  candidato  Pedro  Sánchez  se 
comprometeu  no  cumprimento  desta  medida,  o  PSOE  do  Presidente  Pedro 
Sánchez, nada fixo por implementala.

 Consecuentemente, a veciñanza de Redondela, unha vez máis, sufre a ameaza 
dun  novo  atropelo  en  materia  de  infraestruturas,  namentres  o  Goberno  de 
Estado incumpre  reiteradamente os compromisos alcanzados co Concello de 
Redondela, e condiciona a eliminación da peaxe a unha nova ampliación da 
AP-9. 

Por todo isto  e polo que solicitamos o pleno que se tome os seguinte acordo: 

Instar o  Goberno de España a proceder  a eliminación inmediata da peaxe de 
Redondela,  dando  cumprimento  ao  acordo  unánime  tomado  polo  pleno  do 
Parlamento  de  Galicia  e  ao  compromiso  asumido  polo  Goberno  de  Mariano 
Rajoy,  así  como  a  execución  das  obras  compensatorias  acordadas  entre  o 
Ministerio de Fomento e o Concello de Redondela.”

INTERVENCIÓNS:

Sra.  Amoedo.  Porque  seguimos  sendo  Redondela  un  pobo  sometido  a 
discriminación respecto a outros concellos como os do Morrazo. Agraviados en 
tres  momentos  por  tres  gobernos  do  PSOE.  Primeiro  o  sr.  Touriño  coa 
eliminación da peaxe aos veciños do Morrazo e os de Redondela teñamos que 
seguir pagando , tendo un goberno bipartito Redondela.

Goberno de Zapatero acorda a ampliación da ponte de Rande e en Chapela sen 
contemplar ningunha compensación. 

O goberno de Rajoy acordou obras de compensación así como a eliminación a 
peaxe. Conseguimos un novo colexio, e o ministro De la Senra, se comprometeu 
á eliminación da peaxe.

Tivemos esta ampliación gracias a un decreto con nocturnidade e aleivosía do 
Sr.  Blanco.  Aínda están pendentes  unhas obras  da adenda,  que despois  de 
dezaoito meses non se fixeron, colocar as pantallas contra os ruídos e outras 
melloras. 
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O terceiro  agravio,  chegou coa moción de censura e non sabemos nada da 
eliminación da peaxe, no real decreto de outubro onde se incrementan as tarifas 
e enriba se repercuten a unhas obras de mellora que non existen en Redondela. 
O  novo  ministro  anuncia  unha  nova  ampliación  da  ponte  que  vincula  a 
eliminación da peaxe. Hoxe Redondela non ten nin as obras nin a eliminación da 
peaxe.

Temos que mobilizarnos e esixir que se nos trate como corresponde. É o mellor 
momento para ver onde estamos dispostos a chegar para defender os nosos 
intereses.

Sr. González, di que na rúa é onde mellor se defenden os dereitos. Non houbo 
ningún reparo durante o goberno do Sr. Bas. A eliminación da peaxe e as obras 
poden batallarse  por  separado,  e  fai  preguntas  por  qué o  Morrazo si  e  non 
Redondela. Porque os veciños e as forzas políticas e sociais se votaron a calle. 
Pero o grupo parlamentario do PP presentaba emendas aos orzamentos para a 
ampliación da ponte. O Alcalde o que fixo foi  amortiguar as reivindicacións e 
mobilizacións. Non fixo absolutamente nada, obedeceu as directrices de Madrid, 
abrindo  a  súa  carreira  política  fora.  O  partido  popular  fixo  deixamento  de 
funcións.  Teñen unha  emenda,  que se presentou á presidencia con carácter 
previo ao debate do asunto. Lee a emenda o Sr. González:

“2. Dirixirse aos deputados e deputadas, senadores e senadoras eleitos o 10 de 
novembro, para que ante a proposta de Supresión da Peaxe da AP9, actúen 
como grupo ao servizo dos intereses galegos, votando unánimente a prol da 
mesma.” 

Sr. Villar, di que a AP 9 foi onde comezou a andaina do goberno do PP, no ano 
2010,  aquí  empezaron os salvadores de todo e de todos,  se están botando 
vostedes os éxitos da mobilización popular. Non veu hoxe a falar da peaxe, hoxe 
o que veu e a gravar o vídeo. Os peaxes non se eliminan se rescatan, porque 
son  concesións.  Están  na  sombra.  Tiña  que  ser  unha  débeda  histórica  de 
Audasa e un goberno.  Atan cargas tan pesadas que son imposibles de soportar,  
todo o fan para que a xente os vexa. Se intentaron lucrar coas súas xestións 
políticas, pero poucas xestións xurídicas fixeron. O que se conseguiu foi pola 
mobilizacións veciñais, saíron de salvadores e conseguiron dividir á parroquia.

Lee a emenda do equipo de goberno. 

“Instar  ao  novo  Goberno  de  España  a  proceder  a  eliminación  inmediata  da 
peaxe de Redondela dando cumprimento do acordo unánime tomado polo Pleno 
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do Parlamento  de  Galicia,  así  como a  Execución  das obras  compensatorias 
acordadas  na  adenda  entre  o  Ministerio  de  Fomento  e  o  Concello  de 
Redondela.”

Sr. Cabaleiro, a sra. Amoedo debe ter ben en conta esta emenda que recolle o 
espírito  que  debe  ter  a  moción.  Os  peaxes  non  se  eliminan,  como  ben  lle 
dixeron. 

Non lle fixeron seguimento a adenda e non lle bote a culpa á moción de censura,  
dez meses de Pedro Sánchez fixeron máis que sete anos do seu goberno.  En 
canto a ampliación de carrís do futuro, hoxe solo existe un estudio de tráfico 
para a entrada en Vigo na Avenida de Buenos Aires. O PP axitou o capote, para 
facer ver a cidadanía que loitaba por elo, o PSOE apoiou porque é unha xusta 
reivindicación, e non vamos permitir que se pase coa eliminación da peaxe por 
un novo carril. 

Sra. Amoedo, di que en catro meses non fixeron nada en este tema. Que o sr. 
González queira facer responsable dun tema no que non ten competencia e se 
posicionou en contra do goberno do partido popular para defender os intereses 
dos redondeláns. Eran exactamente vostedes o mesmo bipartito en Redondela e 
na Xunta. Vostedes gobernan agora, deben esixirlle a sra. Rivas que se molle, 
que a lo menos siga a estela do sr. Bas. 

Sr. González, a Javier Bas non o vin en ningunha mobilización antes de que fora 
a Alcalde. As comisións foron para amortiguar a mobilización social, e con iso se 
conseguirían moitas cousas. Despois o espectáculo de Javier Bas, apropiandose 
das accións das asociacións de Trasmañó e Chapela.

Sr.  Villar,  vostede ten un problema, queren ser  formigas e son cigarras,  non 
están coa realidade, a ampliación empezou a fraguarse en xaneiro do ano 2004, 
e gobernaba José Mª Aznar, tamén e verdade que a aprobou un goberno do 
partido  popular.  Non é  compatible  a  representación  política  coa mobilización 
veciñal. Que naceu espontánea en Chapela, e o problema foi a politización que 
fixeron.

Sr. Cabaleiro, se riron da cidadanía, as firmas que recolleron en campaña, pco 
inmenso  traballo  das  asociacións,  as  deixaron  nun  caixón.  Tivo  que  vir  o 
PSOE/AER para envialas. E fixeron unha campaña electoral con iso e por iso ao 
mellor perderon o goberno. Solicita que acepten a emenda e que traballemos 
para que a eliminación do peaxe e todo o comprometido na adenda se poida 
realizar.
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Sra. Amoedo, a Sra. Rivas do que se fixo cargo foi de presidir o Concello de 
Redondela, e temas importantisimos coma este aínda non se tocaron. Se pode ir 
da man dos colectivos, nos sempre estivemos no mesmo lugar, se lle abriu a 
porta aos afectados de Redondela pola AP9 e se propuxeron melloras de acordo 
coa  comisión  de  afectados,  buscar  solucións  para  mellorar  esas  zonas  de 
Chapela, seguimos mantendo a mesma posición ao carón dos veciños. 

A Sra. Amoedo di que acepta a emenda do grupo municipal do BNG 

A Secretaria aclara que as emendas se deben votar por todos os grupos e non 
se decide únicamente a súa aceptación polo grupo que presenta a moción.

Rexeitase  pola Sra. Amoedo a emenda da moción do equipo de goberno.

VOTACIÓN E ACORDO:

Sometido a votación a mencionada moción, coa a emenda proposta polo BNG 
que di: “Dirixirse aos deputados e deputadas, senadores e senadoras eleitos o 
10 de novembro, para que ante a proposta de Supresión da Peaxe da AP9, 
actúen como grupo ao servizo dos intereses galegos, votando unanimemente a 
prol da mesma”, apróbase, por unanimidade dos concelleiros presentes sendo 
21 votos a favor (09 do PP, 07 do PSdeG-PSOE, 03 de AER e 02 do BNG).

O Sr. Cabaleiro pide a xustificación do seu voto. Non se entende polo grupo 
popular que proceda neste caso dita xustificación.

A sra. Secretaria lee o artigo do regulamento orgánico municipal no que recolle o 
tema da xustificación do voto.

A sra. Alcaldesa desiste de dita explicación do voto, ante a polémica e di que se 
aclarará para próximos plenos.

10 . 3 Rogos e preguntas.

PREGUNTAS:

Preguntas formuladas polo GPM PP relativa a varios temas (Rex. Entrada 
30.10.2019, 2019-E-RPLN-20).

Nas  últimas  semanas  atopamos  de  novo  unha  nova  improvisación  e 
descoordinación  do  novo  bipartito  de  Redondela  xa  que  por  primeira  vez 
colocaron sobre unha ponte de pedra rústica no río Maceiras unha varanda de 
ferro de dubidoso gusto, colocada sobre esta pedra antiga dun xeito chapucero, 
tal e como amosan as fotos que se adxuntan. 
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Polo que facemos a seguinte preguntas:

¿Quen foi o concelleiro que deu a orde da colocación desta barandilla?

Este  concelleiro  pediu  a  autorización  de  augas  de  Galicia  para  colocar  dita 
barandilla sobre unha pedras tan antigas?

Que técnico municipal do Concello avalou esta obra?

¿Cal  foi  o  motivo  polo  que días  despois  da  sua colocación  se  procedese a 
retirada da mencionada barandilla?

Sr. Álvarez Ballesteros, lee a pregunta.

Resposta: Sr. Lamas, indica que o responsable foi a concellería de vías e obras, 
ten que pedir desculpas. Fíxose por petición veciñal, en canto a concellería de 
Medio Ambiente se decatou da situación, retirouse dita varanda. Sorprende que 
veña a Pleno esta cuestión cando se pode solucionar nunha mesa. Dicir que foi 
un erro.

O grupo popular solicita realizar mais rogos de modo verbal.

A Alcaldesa di que o regulamento establece que os rogos se deben presentar 
por rexistro, pasou unha vez non pasa nada. 

O regulamento di que non caben os rogos de viva voz.

E  sendo  as  once  horas  e  trinta  e  cinco  minutos  do  día  indicado  no 
encabezamento, a sra. Alcaldesa dá por rematada a sesión, da que se redacta a 
presente acta e da que, como secretaria, dou fe. 
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